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PROTOKÓŁ Nr VI/11 
z obrad VI sesji Rady Miejskiej w Pyrzycach 

z dnia 31 marca 2011 r. 
 

godzina rozpoczęcia - 14:00; 
godzina zakończenia – 18:10; 
 
 

Do punktu 1 porządku 
       Otwarcie obrad, stwierdzenie quorum. 

 
Przewodniczący RM –Mariusz Majak – Otworzył obrady VI Sesji Rady Miejskiej 
w Pyrzycach.  
 Stwierdził, Ŝe na stan 15 Radnych obecnych jest 11, nieobecni: 
- Radny Wiesław Kruszewski; 
- Radny Dariusz Jagiełło; 
- Radny Miłosz Łuszczyk; 
- Radny Mirosław Budynek (przybył, o godz. 14:11), więc jest wymagane quorum do 
podejmowania prawomocnych uchwał. 

Przywitał wszystkich Radnych Rady Miejskiej, Pana Burmistrza Jerzego 
Marka Olecha, Pana Wiceburmistrza Jerzego Albrewczyńskiego, przybyłych gości 
z Agencji rządowych oraz z instytucji zajmujących się rolnictwem, przedstawicieli 
Wodociągów Zachodniopomorskich, dyrektorów i prezesów spółek komunalnych, 
dyrektorów jednostek organizacyjnych gminy, dyrektorów wydziałów 
i pracowników Urzędu Miejskiego, Radnych Powiatu, Sołtysów naszej gminy 
a szczególnie nowo wybraną Panią Sołtys Letnina ElŜbietę Piska, Wicestarostę 
pyrzyckiego Pana Roberta Betynę, lokalne media oraz wszystkich przybyłych gości 
na sesje Rady Miejskiej, których  

nie da wymienić się z imienia i nazwiska.. 
 

� Lista obecności radnych stanowi zał. Nr 1 do protokołu; 
� Lista obecności sołtysów stanowi zał. Nr 2 do protokołu; 
� Lista obecności dyrektorów szkół i przedszkoli stanowi zał. Nr 3 do protokołu; 
� Lista obecności dyrektorów spółek i jednostek stanowi zał. Nr 4 do protokołu; 
� Lista obecności zaproszonych gości stanowi zał. Nr 5 do protokołu. 
 
Do punktu 2 porządku 
       Zgłaszanie zmian do porządku obrad sesji. 
 

Porządek obrad stanowi załącznik Nr 6 do protokołu. 
 
Wiceprzewodniczący RM – Ryszard Grzesiak - Zwrócił się z prośbą 
o wprowadzenie do porządku obrad sesji projekt uchwały w sprawie uchylenia 
uchwały o zmianie uchwały w sprawie opłaty targowej (Druk nr 57/11); 
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Burmistrz Pyrzyc – Jerzy Marek Olech – Zwrócił się z prośbą o wprowadzenie do 
porządku obrad sesji w punkcie 18 porządku zamienić Druk Nr 51/11 na Druk Nr 
51A/11 – jest to autopoprawka; 
 
Przewodniczący RM – Mariusz Majak – Zwrócił się z prośbą o wprowadzenie do 
porządku obrad sesji: 

1) Projekt uchwały w sprawie nieuwzględnienia skargi Pana Tomasza Kisiela na 
uchwałę Rady Miejskiej w Pyrzycach Nr IV/26/11 z dnia 27 stycznia 2011 r. 
w sprawie rozpatrzenia skargi dotyczącej wezwania do usunięcia naruszeń 
prawa (Druk nr 55/11); 

2) Projekt uchwały w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego 
(Druk Nr 56/11). 

 
Nie zgłoszono więcej Ŝadnych zmian do porządku posiedzenia. 
 
Przewodniczący RM – Mariusz Majak – Poddał pod głosowanie wprowadzenie 
do porządku obrad projekt uchwały w sprawie uchylenia uchwały o zmianie 
uchwały w sprawie opłaty targowej (Druk nr 57/11), jako punkt 21 porządku. 
 
Wynik głosowania:  

Stan Radnych na sali – 11; za – 10; przeciw – 1; wstrzymało się - 0;  
Projekt został wprowadzony do porządku obrad jako punkt 21. 
 
Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Poddał pod głosowanie wprowadzenie 
autopoprawki do punktu 18 porządku obrad, tj. zamiana Druku 51/11 na Druk 
51A/11. 
 
Wynik głosowania:  

Stan Radnych na sali – 11; za – 11; przeciw – 0; wstrzymało się - 0;  
Projekt uchwały został zamieniony. 
 
Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Poddał pod głosowanie wprowadzenie do 
porządku obrad projekt uchwały w sprawie nieuwzględnienia skargi Pana Tomasza 
Kisiela na uchwałę Rady Miejskiej w Pyrzycach Nr IV/26/11 z dnia 27 stycznia 2011 
r. w sprawie rozpatrzenia skargi dotyczącej wezwania do usunięcia naruszeń prawa 
(Druk nr 55/11), jako punkt 23 porządku. 
 
Wynik głosowania:  

Stan Radnych na sali – 11; za – 11; przeciw – 0; wstrzymało się - 0;  
Projekt uchwały został wprowadzony jako punkt 23 porządku obrad. 
 
Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Poddał pod głosowanie wprowadzenie do 
porządku obrad Projekt uchwały w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu 
radnego (Druk Nr 56/11), jako punkt 24 porządku. 
 

Przybył radny Mirosław Budynek godz. 14:12: 
Stan Radnych na sali – 12; 
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Wynik głosowania:  
Stan Radnych na sali – 12; za – 12; przeciw – 0; wstrzymało się - 0;  

Projekt uchwały został wprowadzony jako punkt 24 porządku obrad. 
 
Przewodniczący RM – Mariusz Majak – Poinformował, Ŝe w związku 
z wprowadzonymi zmianami kolejne punkty staja się odpowiednio numerami: 25,26, 
27. 
 
Porządek po zmianach stanowi załącznik Nr 7 do protokołu. 
 
Do punktu 3 porządku 
 Przyjęcie protokołu z obrad V sesji Rady Miejskiej. 
 
Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Poinformował, Ŝe protokół był wyłoŜony 
do wglądu w Biurze Rady. 
 
Radni nie wnieśli uwag do protokołu z obrad V sesji Rady Miejskiej. 
 
Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Poddał pod głosowanie przyjęcie 
protokołu z obrad V sesji Rady Miejskiej. 
 

Wynik głosowania:  
Stan Radnych na sali – 12; za – 12; przeciw – 0; wstrzymało się -0;  

Protokoły zostały przyjęte. 
 
Do punktu 4 porządku 
 Informacja z bieŜącej działalności Burmistrza Pyrzyc (Druk Nr 
50/11).  
 
Informacja Nr 3 z bieŜącej działalności Burmistrza Pyrzyc od dnia 16 lutego 2011 r. 
do 16 marca 2011 r. stanowi załącznik Nr 8 do protokołu. 
 
Burmistrz Pyrzyc - Jerzy Marek Olech - Moja informacja dotyczy okresu od 15 
lutego do 16 marca, natomiast po 15 marca odbyły się i dalej odbywają się zebrania 
sołeckie, tak jak Pan Przewodniczący raczył juŜ zauwaŜyć, w wieli miejscowościach, 
w 18 miejscowościach juŜ takie zebrania się odbyły, uczestniczę w nich ja bądź mój 
Zastępca i chciałbym tylko informacyjnie powiedzieć, Ŝe te zebrania przebiegają 
bardzo merytorycznie, jest duŜe zainteresowanie ze strony mieszkańców 
poszczególnych miejscowości, bardzo aktywnie uczestniczą w tych zebraniach 
i bardzo odpowiedzialnie biorą na siebie rzeczy związane z funkcjonowaniem swojej 
miejscowości. Chciałbym w tym miejscu pogratulować nowym, często jeszcze 
sołtysom, którzy w poprzedniej kadencji sprawowali te funkcję, zmiany są bardzo 
niewielkie, ale o tym poinformuję Szanowną Rade, kiedy zebrania we wszystkich 
sołectwach się odbędą.  
Drugą sprawą, którą chciałbym poruszyć to sprawa zorganizowania opieki 
medycznej w święta i weekendy, chciałbym tutaj zaznaczyć, Ŝe duŜy wkład 
w rozwiązanie tej sprawy mają Pan Wicestarosta Robert Cetyna i Pan Dyrektor 
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szpitala Wiceprzewodniczący Rady Ryszard Grzesiak, którzy naprawdę włoŜyli 
duŜy wkład pracy, aby ta opieka, mimo ogromnych trudności na początku, mogła 
funkcjonować na terenie naszego powiatu. Serdecznie za to dziękuję.  
 
Wiceprzewodniczący Rady - Ryszard Grzesiak - Mam następujące pytania: 
1) W tej informacji zapisane jest: „brałem udział w następujących spotkaniach”, 
z Panem Zygmuntem Dziewguciem - chciałbym wiedzieć czego ono dotyczyło 
konkretnie i czy są z tego jakieś wypracowane wnioski, czy decyzje?  
2) Z Panią Agatą Kustosz chodzi o firmę Enertrag w sprawie elektrowni wiatrowych. 
3) Z burmistrzem Lipian w sprawie funkcjonowania StraŜy Międzygminnej 
w Pyrzycach. 
4) Z Panem Kazimierzem Łazarz sprawa tęŜni, czy w tym kierunku są juŜ jakieś 
konkrety i jaki był temat tych spotkań? 
 
Radna BoŜena Tołoczko - Chciałabym uzyskać trochę więcej informacji na temat 
powołania i zmiany zarządzenia w Pyrzyckiej Radzie Sportu.  
 
Radny Damian BłaŜejewski - Chciałbym poznać szczerzej, w jaki sposób będzie 
załatwiona sprawa odsunięcia od murów altanek, czy juŜ jest jakaś decyzja, ta 
sprawa dotyczy naszych murów.  
 
Przewodniczący Rady Mariusz Majak - Chciałbym spytać, co prawda informacja 
jest od 16 lutego do16 marca, ale wiem, Ŝe w ostatnich dniach było spotkanie Pana 
burmistrza z burmistrzem partnerskiego miasta po stronie niemieckiej w Bad Sulze 
w sprawie tęŜni, jakby Pan burmistrz, chociaŜ tak w ogólnym zarysie, mógł 
powiedzieć, czego dotyczyło to spotkanie, myślę, Ŝe na szczegóły jeszcze przyjdzie 
czas, ale tak ogólnie informacyjnie chociaŜ, bo myślę, Ŝe wszyscy jesteśmy tym 
tematem bardzo zainteresowani.  
 
Burmistrz Pyrzyc - Jerzy Marek Olech - Postaram się odpowiedzieć na zadane przez 
Państwa radnych pytania, jak zwykle moŜe od końca.  

� Pan Przewodniczący zapytał o spotkanie, które miało miejsce 29 marca 
z Panią burmistrz miasta partnerskiego Bad Sulze, chciałbym Państwa 
poinformować, Ŝe to jest związane równieŜ z obecnością pana Kazimierza 
Łazarza, który jest architektem, jest mieszkałem Bielefeldu i on projektował 
tęŜnię, która miała być bliźniacza zarówno dla naszego miasta jak i dla 
naszego partnerskiego miasta. Uzgodniliśmy z panem Łazarzem, Ŝe dojdzie 
do oficjalnego spotkania w tej sprawie z Panią burmistrz i do takiego 
spotkania doszło 29 marca. Strona niemiecka przedstawiła nam stanowisko 
w sprawie wspólnej budowy tęŜni w Pyrzycach i stanowisko to jest 
następujące. Trwały uzgodnienia w roku 2009– 2010 pomiędzy tymi 
partnerskimi miastami i z wypowiedzi Pani burmistrz jednoznacznie 
wynikało, Ŝe zostały poczynione, w prawdzie ustne, ale Pani burmistrz 
mówiła, Ŝe obowiązujące ustalenia odnośnie wspólnej inwestycji. Strona 
niemiecka przygotowała przez pana Kazimierza Łazarza projekt techniczny 
tęŜni, natomiast pozyskała jeszcze od prywatnego sponsora 20% wkładu 
własnego, natomiast strona polska była zobowiązana do pozyskania środków 
z Pomeranii z interregu 4A, środków na realizację tego zadania zarówno po 
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stronie niemieckiej jaki i po stornie polskiej i sprawdzałem jeszcze dzisiaj, 
mam taką informację, Ŝe strona polska nigdy takiego wniosku do interregu 4A 
nie złoŜyła, było to bardzo niemile przyjęte przez Panią Burmistrz, ale 
powiedziała, Ŝe sytuację rozumie i Ŝe do takiego spotkania jeszcze dojdzie, 
kiedy przygotują odpowiednie dokumenty, które posiadają i takie spotkanie 
odbędzie się w miesiącu maju. To jest odpowiedź jednocześnie na te dwa 
pytania.  

� Pytanie Pana Radnego BłaŜejewskiego, jeŜeli chodzi o odsunięcie altanek od 
murów. JuŜ chyba na ostatniej sesji informowałem Państwa, Ŝe czynimy 
starania, aby uporządkować obecny stan prawny zgodnie z umową, jaka 
została zawarta między ogródkami działkowymi w Pyrzycach „Ogród 
Rodzinny”, a gminą Pyrzyce w tej umowie jest zapis, mówiący o tym, Ŝe jeŜeli 
uŜytkownicy działek czy ogródków działkowych będą chcieli postawić 
jakiekolwiek budowy letniskowe typu altanki to będą musieli przestrzegać tej 
odległości 6 metrów od murów, róŜnie to bywa, niektóre altanki stoją bardzo 
blisko murów, niektóre są nawet wkomponowane w istniejące baszty i mury. 
W tej chwili podjęliśmy takie działania, odbyły się juŜ dwa spotkania, jedno 
z Zarządem Ogródków Działkowych, drugie z przedstawicielami tych 
ogródków działkowych, czyli uŜytkownikami i na razie z naszej strony jest 
taka prośba, aby ci uŜytkownicy w miarę moŜliwości jak najszybciej odsunęli 
się od tych murów. Jest zrozumienie ze strony działkowiczów, bo na początku 
oni myśleli, Ŝe chcemy pozbawić ich całych ogródków działkowych, co 
absolutnie nie było naszym zamiarem, takŜe myślę, Ŝe w niedługim czasie, bo 
mamy opracowany równieŜ długofalowy program odsunięcia tych altanek od 
murów i będziemy go realizowali i tak jak powiedziałem jest duŜe 
zrozumienie ze strony działkowiczów.  

� Pytanie Pani Radnej Tołoczko, Rada Sportu, tak wydałem takie zarządzenie, 
w którym powołałem nową Radę Sportu, poniewaŜ między innymi jeszcze 
z mocy poprzedniego zarządzenia ja byłem przewodniczącym takiej rady 
a uwaŜam, Ŝe nie powinienem nim być. Jest zmiana składu tej rady, nie 
pamiętam w tej chwili, jeŜeli pani Radna pozwoli to na najbliŜszej przerwie 
przedstawię, bo nie pamiętam dokładnie, jaki jest obecny skład rady.  

� Pytania Pana Przewodniczącego Grzesiaka odbyłem juŜ 2 spotkania 
z przedstawicielami gmin: Przelewice i Lipiany, celem naszego spotkania była 
analiza finansowa funkcjonowania StraŜy Międzygminnej, poniewaŜ 
z pierwszej umowy, która została podpisana między tymi gminami wynikają 
pewne zobowiązania finansowe poszczególnych gmin i są one na stałym 
poziomie. Natomiast my uwaŜamy, Ŝe koszty rosną i powinniśmy 
wprowadzić zapis umoŜliwiający tym gminą wpłatę większej kwoty dotacji 
na funkcjonowanie StraŜy Międzygminnej.  

� JeŜeli chodzi o spotkanie z przedstawicielem firmy Enertrag, jest to firma 
wiatrowa, tak spotkałem się, ale dokładnie nie pamiętam, czy uczestniczyła 
w nich pani Kustosz i rozmawialiśmy na temat posadowienia wiatraków na 
terenie gminy Pyrzyce.  

� Spotkanie z panem Zygmuntem Dziewguciem, który poprosił o takie 
spotkanie, poniewaŜ jest zainteresowany prowadzeniem dowozów na terenie 
gminy Pyrzyce, Ŝadne konkretne ustalenia nie padły, poniewaŜ to gmina 
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Pyrzyce musi przygotować ofertę, z którą wystąpi to przetarg do 
ewentualnych przewoźników.  

 
Wiceprzewodniczący Rady - Ryszard Grzesiak - Na którejś z sesji Pan burmistrz się 
wypowiadał, Ŝe jakby rozwaŜa sprawę tej StraŜy Międzygminnej, chodziło o to, czy 
zasadnym jest utrzymywanie, czy teŜ przejść na straŜ tylko gminną, czy w tym 
kierunku idą rozmowy, czy raczej tylko o zwiększenie stawki? 
 
Burmistrz Pyrzyc - Jerzy Marek Olech - Nasze rozmowy po pewnych ustaleniach 
idą w kierunku tylko zwiększenia dotacji poszczególnych gmin na działalność StraŜy 
Międzygminnej.  
 

Nie zgłoszono więcej zapytań do informacji z prac burmistrza. 
  
Do punktu 5 porządku 
 Interpelacje i zapytania Radnych na piśmie.  
 
Przewodniczący Komisji BudŜetu - Marian Osękowski - Moje pytanie dotyczy tego, 
kiedy znajdą się pieniądze dla najmłodszej grupy piłkarzy to są tak zwane „Orliki”. 
Jest to dosyć duŜa grupa zaangaŜowanych dzieci, które chodzą na te treningi 
a jeszcze bardziej są tym zainteresowani rodzice. W tamtym roku były problemy 
finansowe z płaceniem dla tego trenera, w tym roku teŜ są problemy, Pan burmistrz 
na spotkaniu z rodzicami obiecał, Ŝe jakieś pieniąŜki się znajdą i szkoda byłoby to 
wszystko zaprzepaścić tym bardziej, Ŝe rodzice sami się składają i płacą dla trenera. 
Jest to taka grupa bardzo zaangaŜowanych rodziców i dzieci, przyjeŜdŜają inne 
zespoły z zewnątrz, kto się tym interesuje to wie, rodzice pieką ciasta, jest kawa, 
herbata i jest to bardzo pozytywne, Ŝe ta młodzieŜ w wieku 7-10 lat tym się zajmuje 
i stąd moja serdeczna prośba, Ŝebym dostał konkretną odpowiedź, kiedy znajdą się 
pieniądze dla tego trenera? Interpelacja stanowi załącznik nr 9 do protokołu.  
 
Radny Damian BłaŜejewski – 1) Chciałbym przywrócić tej interpelacji temat ulicy 
Rejtana, nadal mieszkańcy się skarŜą na uciąŜliwość ze strony uczniów, jest to 
budynek nr 4. 
2)Drugie moje pytanie dotyczy problemu z dojazdem naszych mieszkańców do 
swojej działki, jest to działka nr 420/12 przy ulicy Warszawskiej, między ulicą 
Warszawską a Podgrodzie, dotyczy to pytanie Państwa Kozdroń, mają wydane 
warunki zabudowy, wydana jest decyzja, jest tam wskazana droga gminna nr 566 i ci 
państwo nie mogą z tej drogi korzystać mimo, Ŝe są juŜ daleko zawansowane prace 
adaptacyjne budynku w celach mieszkalnych.  
3) Moje trzecie pytanie dotyczy sprawy ścieków w naszych sołectwach, chciałbym się 
dowiedzieć czy Pan burmistrz ma jakiś plan wybudowania kanalizy, zabezpieczenia 
przeciekających szamb i zrzutów nielegalnych ścieków przez mieszkańców. na 
zakończenie chciałbym podziękować, Ŝe jedna z moich interpelacji na poprzedniej 
sesji została spełniona, dziękuję za posprzątanie działki gminnej viza vie Starostwa.  
Interpelacja stanowi załącznik nr 10 do protokołu 
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Przewodnicząca Komisji Rolnictwa i Ekologii- Małgorzata Piotrowska - Cofnę się 
do dwóch moich interpelacji z poprzedniej sesji, nie było konkretnej odpowiedzi 
z wielu powodu, albo były odpowiedzi niekonkretne, wiec zadam proste pytania. 
Kiedy ogłoszony zostanie konkurs na dyrektora OSiR-u oraz Pyrzyckiej Biblioteki 
Publicznej? 
2) Na jaką część etatu jest zatrudniony pracownik na samodzielnym stanowisku ds. 
współpracy z zagranicą i promocji gminy i jakie otrzymuje wynagrodzenie? Dziś to 
pytanie jest zasadne, wtedy było to oczekiwanie na konkurs.  
3) Na kilku spotkaniach, w których Pan uczestniczył wyraŜa Pan sprzeczne opinie na 
temat zgody na umiejscowienie ferm wiatrowych na terenach rolniczych naszej 
Gminy. Wynika to tylko z informacji mieszkańców, które do mnie docierają, więc 
proszę o wyraźną odpowiedz, jakie jest Pana stanowisko w sprawie powstania ferm 
wiatrowych na terenie naszej Gminy, jakie jest stanowisko przyjęte w tej chwili, jeśli 
chodzi o rozwój w tym kierunku? 
4) Jaką wielkość pieniędzy otrzyma Gmina Pyrzyce w roku 2011 na porządkowanie 
gospodarki wodnej z budŜetu państwa za pośrednictwem Zarządu Melioracji 
i Urządzeń Wodnych?  
5)12 stycznia odbył Pan spotkanie z Zarządem Stowarzyszenia Kupców 
i Przedsiębiorców Ziemi Pyrzyckiej na temat zmiany lokalizacji obecnego „rynku”, 
w styczniu równieŜ, a na pewno 25 marca spotkał się Pan z kupcami handlującymi 
na ulicy i chodnikach w mieście, w sprawie wysokich opłat targowych i znalezienia 
równieŜ dla nich miejsca w Pyrzycach na handel z tzw. stolika. Proszę o naświetlenie 
kierunku działania w celu ujednolicenia sytuacji owego handlu zwłaszcza, iŜ w mocy 
ciągle pozostaje uchwała XIII/146/99 Rady Miejskiej z 29 listopada 2009r. w sprawie 
lokalizacji Targowiska miejskiego na ulicy Młyńskiej. Czy podjął Pan juŜ działania 
i w jakim kierunku one będą zmierzać oraz które miejsce w mieście jest przez Pana 
uznane za odpowiednie dla wyŜej opisanego handlu?  
6) Jeszcze pytanie od mieszkańców śabowa, poniewaŜ spotkał się Pan z kilkoma 
osobami w sprawie podtopionych i zlanych działek, chciałabym wiedzieć, czy jest 
jakiś termin i sposób na rozwiązanie ich problemów, na pomoc dla nich, kiedy 
i w jaki sposób planuje Pan tę sprawę rozwiązać? Interpelacja stanowi załącznik nr 
11 do protokołu 
 
Wiceprzewodniczący Rady - Ryszard Grzesiak - Przez kolejne dwie sesje trwała 
walka o przywrócenie oświetlenia naszych miejscowości, w końcu udało się i co 
prawda sytuacja się na tyle posunęła do przodu, Ŝe juŜ mamy o godz. 2000 widno 
moŜe, dlatego łatwiej było tą decyzję podjąć, natomiast moje pytanie jest następujące, 
z informacji jakie uzyskałem na komisji BudŜetu, sprawa opłaty za energię 
elektryczną przedstawia się następująco, za 2 miesiące roku 2010 zapłaciliśmy za 
energię elektryczną 134,383 zł a w roku 2011 w którym bardzo mocno 
oszczędzaliśmy, za 2 miesiące zapłaciliśmy 137,710 zł jak to jest oszczędzamy, 
płacimy więcej, oczywiście w jakimś stopniu chcę zwrócić uwagę na to, Ŝe wzrosły 
trochę VAT i inne koszty, ale jak to się ma do informacji, jakie były przekazywane 
naszym mieszkańcom, równieŜ w miejscowości Letnin, miałem przyjemność 
uczestniczyć w wyborach sołtysa i tam Pan burmistrz powiedział, Ŝe te oszczędności 
mają wynosić w granicach 30.000 zł miesięcznie, pamiętam dokładnie, bo to sobie 
zapisałem, chciałem, Ŝeby Pan do tego tematu się ustosunkował. 
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2) Drugi temat, coraz głośniej w naszej miejscowości słychać o tym, Ŝe niektórzy 
pracownicy podpisali z Panem burmistrzem ugody, otrzymali odprawy, chciałbym, 
Ŝeby w tym zakresie nas Pan poinformował, jakimi kwotami tutaj dysponujemy, 
czyli jakie kwoty poniesie skromny budŜet gminy na tego typu odprawy, czyli na 
decyzje, które są decyzjami trudnymi i nie wiem czy słusznymi, bo jeŜeli zwalnia się 
pracownika ze względu na to, Ŝe jego kompetencje odbiegają, to rozumiem, Ŝe są 
przygotowane takie dokumenty, z których wynika, Ŝe nawet sprawa sądowa 
powinna być dla naszej gminy pozytywna. Chciałbym taką informację otrzymać. 
3) Chciałabym równieŜ otrzymać od Pana informację, jak wygląda obsada nowych 
stanowisk, nowych osób, które Pan zatrudnia na róŜne stanowiska? Jest to Pana 
kompetencja, tylko chciałbym uzyskać zapewnienie, Ŝe te osoby, które są 
zatrudnianie na róŜnych stanowiskach posiadają odpowiednie kwalifikacje, które są 
niezbędne do piastowania tych funkcji a zatroskamy jestem, dlatego o to., poniewaŜ 
od kwalifikacji tych osób zaleŜeć będzie jak będzie wyglądała ich praca.  
4) Jeszcze jeden temat oszczędnościowy, nie uczestniczyłem w obradach sesji, na 
której był uchwalany budŜet, ze względów słuŜbowych, nie mniej jednak oczywiście 
zapoznałem się z całą treścią obrad i na tej oto sesji bardzo mocno Pan burmistrz 
bronił budŜetu OSiR-u twierdząc, Ŝe takie są potrzeby i naleŜy taką decyzje podjąć, 
by te środki, które Pan zaproponował, znalazły się w budŜecie tego ośrodka. 
Obserwując sytuację dalej mieliśmy otwarcie sali widowiskowo-kinowej w Domu 
Kultury, była to ładna uroczystość, nie wypowiadam się, bo róŜne głosy mogą być, 
kaŜdy ma prawo mieć inne zdanie, nie mniej jednak była ona skromna i za to 
chciałem burmistrzowi podziękować uwaŜam, Ŝe tak powinniśmy postępować 
w sytuacji, gdy nas na to nie stać. Natomiast parę dni później mamy imprezę Hall of 
Fame, która jest imprezą cykliczną od 4 lat i gdyby w tym roku się nie odbyła teŜ by 
nic się stało, ale uwaŜam, Ŝe sama impreza to nie są koszty, natomiast po jej 
zakończeniu stać nas na to, Ŝebyśmy przygotowali odpowiedni bankiet, myślę, Ŝe on 
nie jest darmowy, pewnie usłyszę, Ŝe to były środki pozabudŜetowe, dyrektor 
ośrodka zabiegał o nie i je pozyskał, ale jeŜeli takie pozyskał to mu się naleŜą 
gratulacje, podziękowania, ale myślę, Ŝe te środki powinny być wykorzystane 
w innym celu niŜ powiedziałem. Interpelacja stanowi załącznik nr 12 do protokołu 
 
Radny Damian BłaŜejewski- Dziękuję za ponowne udzielenie głosu. Chciałbym się 
zwrócić do Pana burmistrza, bo doszły mnie słuchy, Ŝe jest przenoszona Biblioteka 
Publiczna z Placu Wolności na ulicę Zabytkową, dość obszernie rozmawialiśmy 
z Panem wiceburmistrzem, ale tak nie do końca docierają do mnie wszystkie 
przesłanki, chciałbym poznać przyczyny, dlaczego likwidujemy oddział dziecięcy na 
Placu Wolności i przenosimy na Zabytkową? Interpelacja stanowi załącznik nr 13 do 
protokołu 
 
Przewodniczący Rady Mariusz Majak - Jako Przewodniczący równieŜ chciałem 
zapytać o pewną rzecz, lecz moje pytanie wyczerpała Przewodnicząca Komisji 
Rolnictwa i Ekologii Pani Małgorzata Piotrowska dotyczy to elektrowni wiatrowych 
i drugą interpelację wyczerpał Pan Damian BłaŜejewski, a dotyczy drogi na ulicy 
Podgrodzie prowadzącej do nieruchomości pani Kostkiewicz i państwa Kozdroń. 
Pan Kozdroń był u mnie na dyŜurze w poniedziałek, jest Ŝywo zainteresowany tym, 
aby tę drogę utrzymać, argumentował to tym, Ŝe sam nawet jest w stanie razem 
z panią Kostkiewicz utwardzić tą drogę, argumentował to teŜ tym, Ŝe ma 
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uzgodnienia z zakładem gazowniczym dotyczące przeprowadzenia w przyszłości 
sieci gazowej do swojej nieruchomości no i tym, Ŝe kupując działkę świadom był 
tego, Ŝe będzie miał dostęp z dwóch miejsc.  
 
Przewodniczący Rady - Mariusz Majak - Tak jak mówiłem na wstępie nie ma wśród 
nas Pana Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Miłosza Łuszczyka, który złoŜył 3 
interpelacje i zobowiązany jestem w jego imieniu je odczytać:  
1)Wiosna bieŜącego roku odsłoniła uszkodzenia nawierzchni drogowych dróg 
wszystkich kategorii. Jedną z takich dróg jest droga gminna Rzepnowa - Nieborowo, 
w której w ostatnich tygodniach pojawiło się wiele dziur. Droga ta została oddana do 
uŜytku dwa lata temu i nie powinno być tak, Ŝe nowa droga juŜ po drugiej zimie ma 
tyle uszkodzeń. Zwracam się z interpelacją w celu sprawdzenia umowy 
z wykonawcą drogi w zakresie gwarancji na jej wykonanie, ewentualnie podjęcie 
czynności zmierzających do zweryfikowania, czy nawierzchnia została wykonana 
w sposób prawidłowy. Nie moŜe być tak, Ŝe gmina płaci za inwestycje duŜe 
pieniądze, które to inwestycje są wykonane w sposób wadliwy i w konsekwencji 
uniemoŜliwią korzystanie z niej w przyszłości. Interpelacja stanowi załącznik Nr 14 
do protokołu. 
2) Na gruncie przedstawionej informacji z dnia 17. lutego 2011 roku (nr EKSiZ-0155-
2/2011) dot. problematyki likwidacji szkół, zwracam się z prośbą do Pana 
Burmistrza o przedstawienie planów dotyczących reformy oświaty w gminie 
w najbliŜszym czasie. Zgodnie z art. 59 Ustawy z dnia 7 września 1991 roku 
o systemie oświaty, do dnia 31. marca br. a więc do dzisiaj, naleŜało podjąć uchwałę 
intencyjną, aby moŜna było dokonać skutecznych zmian od roku szkolnego 
2011/2012. Jak wiadomo, projekt takiej uchwały nie wpłynął. Ponadto, brak jest 
jakichkolwiek zamierzeń przekazania do prowadzenia niektórych szkół w drodze 
umowy z osobą fizyczną lub prawną, o czym mowa w art. 5 ust. 5g tej ustawy.  
W przedstawionej informacji, o której na początku wspominałem, zawarte jest 
zapewnienie Burmistrza Pyrzyc, iŜ cyt. „wkraczają w fazę końcową prace nad 
opracowaniem „Planu dostosowania w latach 2011-2012 funkcjonowania gminnej 
oświaty do aktualnych oczekiwań i moŜliwości”. Po ich zakończeniu, plan zostanie 
przedłoŜony Wysokiej Radzie celem ewentualnego przyjęcia. Do dzisiaj Rada 
Miejska w Pyrzycach nie została zapoznana z takim opracowaniem. Trzymając się 
terminów określonych ustawą, wydaje się mało realne wprowadzenie w Ŝycie 
takiego planu w bieŜącym roku. UwaŜam, Ŝe w obecnej sytuacji naszej Gminy, 
w dobie wprowadzania wszelkich oszczędności, mieszkańcy powinni być 
poinformowani o kierunkach rozwoju oświaty, o planach z nią związanych. 
Zapytanie stanowi załącznik Nr 15 do protokołu. 
3) Zwracam się z interpelacją do Burmistrza Pyrzyc o przedłoŜenie informacji 
o działaniach gminy Pyrzyce w zakresie przywrócenia droŜności urządzeń 
melioracyjnych na terenie gminy. Tegoroczne podtopienia ukazały, Ŝe w wielu 
miejscach doszło do niedozwolonej ingerencji mieszkańców w takie urządzenia, 
w wyniku czego doszło do wielu podtopień i zalań terenu. Jak informował Pan 
burmistrz sesji styczniowej br. prowadzone są czynności ze strony pracowników 
Urzędu Miejskiego.    
Moja interpelacja dotyczy informacji na etapie tych działań. Interesuje mnie 
szczególnie sytuacja w Rzepnowie, gdzie systematycznie odprowadzana woda 
z prywatnej posesji na drogę gminną powoduje, Ŝe stale jest zalane skrzyŜowanie 
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drogi powiatowej i gminnej, a płynąca przez wieś struga wyŜłobiła koryto 
kilkunastocentymetrowej głębokości. Nie bez znaczenia jest to, Ŝe asfalt jest stale 
podmywany i w kaŜdej chwili moŜe się zapaść. Interpelacja stanowi załącznik nr 16 
do protokołu 
 
Nie zgłoszono więcej zapytań i interpelacji.  
 
Do punktu 6 porządku 
 Stopień realizacji inwestycji w gminie – San na początek VI 
kadencji rady (Druk Nr 32/11).  
 
Informacja stanowi zał. Nr 17 do protokołu.  
 

Przewodniczący Rady - Mariusz Majak - Jak Państwo pamiętacie przenieśliśmy ten 
punkt, tą informację z lutego na marzec na wniosek Przewodniczącego Komisji 
Rewizyjnej, który chciał dokonać wizji tych inwestycji i z tej wizji mamy informację, 
którą Komisja przedłoŜyła, państwo radni otrzymali tą informację, Pan burmistrz 
równieŜ, proszę Panią radną Tołoczko, poniewaŜ nie ma Pana Przewodniczącego 
Komisji Rewizyjnej o zapoznanie nas z tą informacją i zapoznanie nas z wnioskami 
jakie Komisja Rewizyjna wypracowała.   
 
Opinie stałych Komisji Rady: 

1) K. Rewizyjna - stanowi załącznik Nr 18 do protokołu. 
2) K. BudŜetu - stanowi załącznik Nr 19 do protokołu. 
3) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych – stanowi załącznik Nr 20 do 

protokołu. 
4) K. Rolnictwa i Ekologii – stanowi załącznik Nr 21 do protokołu. 
 

Wiceprzewodniczący Rady - Ryszard Grzesiak - Mam nadzieję, Ŝe to jest ostatnia 
wpadka, z jaką spotkaliśmy się w tej gminie, oczywiście ona nie dotyczy Pana, 
myślę, Ŝe nie będziemy mieli takiej sytuacji, jaka była na hali sportowej, w Domu 
Kultury i to jest następna i chciałbym gorąco prosić Pana burmistrza, Ŝeby te prace 
w kierunku znalezienia winnych okazały się skuteczne, Ŝebyśmy w końcu zaczęli 
rozliczać ludzi za to, co robią. JeŜeli Pana decyzje, zmiany kadrowe, wiąŜą się 
właśnie z takim działaniem, to jestem wręcz przekonany, Ŝe odszkodowania 
Ŝadnego gmina płacić nie będzie.  
 
Nie wniesiono więcej Ŝadnych głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady - Mariusz Majak - Poddał pod głosowanie wniosek Komisji 
Rewizyjnej dotyczący zlecenia Burmistrzowi Pyrzyc dochodzenie roszczeń 
cywilnoprawnych od firmy projektowej „A.Z.”, gdyŜ błędy projektowe doprowadzą 
do poniesienia przez gminę Pyrzyce dodatkowych kosztów.   
 
Wynik głosowania: 
 Stan Radnych na sali – 12; za - 12, przeciw – 0, wstrzymało się – 0 
Wniosek uzyskał akceptację Rady.   
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Przewodniczący Rady - Mariusz Majak - Poddał pod głosowanie wniosek Komisji 
Rewizyjnej dotyczący zlecenia Burmistrzowi Pyrzyc analizy bieŜącego budŜetu pod 
kątem moŜliwości przesunięć w środkach finansowych dla uzyskania środków na 
zapłatę za wykonanie dodatkowych prac inwestycyjnych.   
 
Wynik głosowania: 
 Stan Radnych na sali – 12; za - 12, przeciw – 0, wstrzymało się – 0 
Wniosek uzyskał akceptację Rady.   
 
Przewodniczący Rady - Mariusz Majak - Poddał pod głosowanie wniosek Komisji 
Rewizyjnej dotyczący upowaŜnienia Burmistrza Pyrzyc do przesunięcia terminu 
realizacji inwestycji z uwagi na procesy technologiczne poszczególnych etapów prac 
budowlanych.  
 
Wynik głosowania: 
 Stan Radnych na sali – 12; za - 12, przeciw – 0, wstrzymało się – 0 
Wniosek uzyskał akceptację Rady.  
 

Do punktu 7 porządku 
 Informacja o umorzeniach w podatkach lokalnych za 2010 rok 
(Druk Nr 41/11).  
 
Informacja stanowi zał. Nr 22 do protokołu.  
 
Opinie stałych Komisji Rady: 

1) K. BudŜetu - stanowi załącznik Nr 23 do protokołu. 
 
Nie wniesiono głosów w dyskusji. 
 
Do punktu 8 porządku 
 Sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej 
w Pyrzycach za 2010 rok i potrzeby na 2011 rok (Druk Nr 45/11). 
 
Informacja stanowi zał. Nr 24 do protokołu.  
 
Opinie stałych Komisji Rady: 

1) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych – stanowi załącznik Nr 25 
do protokołu. 

 
Radna – Joanna Kołatkiewicz- Ze swojej strony chciałam dodać, Ŝe na Komisji 
bardzo szczegółowo omawialiśmy ten temat i Komisji bardzo wysoko ocenia 
działalność Ośrodka za co naleŜą się podziękowania Pani kierownik.  
 

   Przewodniczący Rady - Mariusz Majak - Chciałem tylko powiedzieć coś w drodze 
sugestii, wiem teŜ, Ŝe prowadzone są rozmowy pomiędzy właścicielem dołu ratusza, 
bo chyba potrzebne byłoby, aby jednak Opieka Społeczna wróciła tutaj na miejsce, ze 
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względu na to, Ŝe ratusz jest połoŜony w centrum miasta i nie chce tego wypowiadać 
w formie takiego wniosku, ale myślę, Ŝe byłby to dobry kierunek. Wiem, Ŝe są 
prowadzone rozmowy z panem Mrozowskim, aby przejąć dół ratusza i chyba taki 
ruch były dobry.   

 
   Burmistrz Pyrzyc - Jerzy Marek Olech - Pan Przewodniczący poruszył temat, który 

chciałem omówić w dalszej części sesji, ale jeŜeli został juŜ poruszony, to moŜe kilka 
słów wyjaśnienia. Od kilku miesięcy prowadzimy juŜ naprawdę bardzo 
zaawansowane rozmowy z właścicielem dołu ratusza, z Panem Mrozowskim i w tej 
chwili jest wypracowany pewien konsensus i ja tylko poproszę przedstawicieli Rady, 
zresztą wystąpiłem z takim pismem do Pana przewodniczącego, bo juŜ są konkretne 
propozycje, zarówno ze strony gminy, jak i właściciela tego dołu, abyśmy razem 
usiedli do tych rozmów, abyśmy razem zdecydowali, jaka będzie dalsza przyszłość 
tego ratusza. Wszystko wskazuje na to, Ŝe jesteśmy na dobrej drodze, aby ten dół 
odzyskać, jest duŜa wola ze strony właściciela Pana Mrozowskiego, jest duŜa wola 
z naszej strony i mogę tylko tak zdradzić, Ŝe moŜe się to odbyć bez obrotu 
gotówkowego, a moŜe nawet, Ŝe jeszcze Pan Mrozowski dopłaci  do tych operacji 
które ewentualnie rada z burmistrzem zatwierdzi.  

 
Nie wniesiono głosów w dyskusji. 
 
Do punktu 9 porządku 
 Informacja ARiMR, ANR, ARR, ZODR, ZIR, LGD na temat 
działalności planowanych w bieŜącym roku na rzecz rolników, 
obszarów wiejskich i jej mieszkańców (Druk Nr 49/11). 
 
Informacja stanowi zał. Nr 26 do protokołu.  
 
Opinie stałych Komisji Rady: 

1) K. Rolnictwa i Ekologii – stanowi załącznik Nr 27 do protokołu. 
 
Przewodnicząca Komisji Rolnictwa i Ekologii – Małgorzata Piotrowska - Komisja 
pozytywnie opiniuje przedstawiony materiał na temat działalności planowanych na 
rzecz rolników, obszarów wiejskich i jej mieszkańców, jednocześnie zauwaŜa 
z ubolewaniem, Ŝe tylko 2 szkoły podstawowe wzięły udział w programie Agencji 
Rynku Rolnego „Owoce w Szkole” w latach 2010 -2011, a mianowicie Szkoła 
Podstawowa w śabowie i w Mielęcinie.    
 
Burmistrz Pyrzyc - Jerzy Marek Olech - RównieŜ przyłączam się do tego 
ubolewania Pani Radnej Małgorzaty Piotrowskiej, jestem po wczorajszej rozmowie 
z Panem prezesem ARR Markiem Jakubiakiem, który teŜ złoŜył taką ofertę, aby 
wszystkie szkoły na terenie naszej gminy skorzystały z tego dobrodziejstwa. 
UwaŜam, Ŝe jeŜeli ktoś nam daje mleko i owoce za darmo, to naleŜy z tego 
skorzystać i obiecałem Panu prezesowi, Ŝe poczynimy wszelkie starania, aby 
wszystkie szkoły na terenie naszej gminy skorzystały z tych darów, takŜe Panie 
prezesie serdecznie za to dziękuję.  
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      Przewodniczący Rady - Mariusz Majak – Poinformował, Ŝe na sali są obecni 
przedstawiciele agencji, mamy przedstawiciela Agencji Restrukturyzacji 
i Modernizacji Rolnictwa Panią Wandę Jacheć, przedstawiciela Agencji 
Nieruchomości Rolnych Pana Józefa Wawrzyniaka, dyrektora Agencji Rynku 
Rolnego Pana Marka Jakubiaka. Celowo mówię, Ŝe mamy przedstawicieli, poniewaŜ 
zaprosiliśmy tych Państwo po to, aby jeŜeli będą pytania, Ŝeby mogli na nie 
odpowiedzieć, czy zabrać głos w dyskusji.  

 
      Dyrektor Agencji Rynku Rolnego - Marek Jakubiak - Chciałem podziękować za 

dobrą, pozytywną współpracę oby tak dalej, jednocześnie chciałbym przesłać na ręce 
Państwa, Panie Przewodniczący, Panie burmistrzu, Wysoka Rado, drodzy sołtysi, 
z którymi, na co dzień właściwie współpracujemy, dla mieszkańców, dla rolników 
podziękowania za dotychczasową współpracę, za to, Ŝe wspólnie z instytucjami 
wymienionymi przez Pana Przewodniczącego moŜemy pozytywnie realizować 
wszystko to, co wynika korzystnie z przeróŜnych programów, jakie realizujemy, ja 
w imieniu Agencji Rynku Rolnego.  

 
Przewodniczący Rady - Mariusz Majak - Dziękuję bardzo Państwu za przybycie, 
dziękuję Pani Wandzie Jacheć, Józefowi Wawrzyniakowi, Panu Markowi 
Jakubiakowi oraz wszystkim, którzy przygotowali informację.  
 
Nie wniesiono głosów w dyskusji. 
 
Do punktu 10 porządku 
 Informacja z wykonania Gminnego Programu Profilaktyki 
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 
Narkomanii w 2010 roku (Druk Nr 46/11). 
 
Informacja stanowi zał. Nr 28 do protokołu.  
 
Opinie stałych Komisji Rady: 

1) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych – stanowi załącznik Nr 29 do 
protokołu. 

 
Nie wniesiono Ŝadnych głosów w dyskusji.  
 
Do punktu 11 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia taryfy za zbiorowe 
zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków (Druk Nr 
39/11).  
 
Projekt uchwały stanowi zał. Nr 30 do protokołu.  
 
Opinie stałych Komisji Rady: 

1) K. BudŜetu - stanowi załącznik Nr 31 do protokołu. 
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2) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych – stanowi załącznik Nr 32 do 
protokołu. 

 
Wiceprzewodniczący Rady - Ryszard Grzesiak - Mam do Pana dyrektora 
następujące pytanie, proszę nam podpowiedzieć, moŜe to jest jakiś wniosek 
racjonalizatorski, z którego wynika, Ŝe tak moŜemy mało płacić za wodę, mamy tutaj 
na sali Pana prezesa naszej firmy wiem, Ŝe wiedza kosztuje, zdaję sobie z tego 
sprawę, ale co Państwo robicie, Ŝe u Was jest tak tanio, chciałbym Ŝebyśmy my teŜ 
w Pyrzycach, no moŜe trochę więcej płacić, ale nie tyle co płacimy, czy moŜe w tym 
zakresie byłby Pan uprzejmie się wypowiedzieć, bo być moŜe, Ŝe tu jest pewne 
przekłamanie, czego ja nie jestem w stanie odczytać z tych tabelek, więc jak wygląda 
ta sprawa? Nie ukrywam równieŜ, Ŝe chciałbym, gdyby była taka moŜliwość, Ŝeby 
prezes naszego przedsiębiorstwa w kilku słowach się wypowiedział, bo takie jest 
odczucie mieszkańców naszej miejscowości, Ŝe na wsi jest tak tanio, a w mieście tak 
drogo.  

 
Dyrektor Wodociągów Zachodniopomorskich - Robert Kuszyński - Nie moŜna 
porównywać ceny wody w tych przedsiębiorstwach, poniewaŜ koszty są róŜne.  

 
Mieszkaniec Okunicy - Eugeniusz Kruszyński - Chciałbym najpierw odpowiedzieć 
Panu Grzesiakowi, jak woda jest u nas tania, to proszę przeprowadzić się na wieś 
i będzie miał Pan tanią wodę. Mówimy o wodzie, chociaŜ z tym nie ma chyba 
wielkich problemów, natomiast ze ściekami są większe, mamy oczyszczalnię 
ścieków, która nie jest chyba całkowicie wykorzystywana, ma jeszcze przeroby 
i Okunica, StróŜewo i jeszcze inne miejscowości mogłyby się tam podłączyć i warto 
byłoby się nad tym zastanowić i bardzo proszę, aby zostało to wzięte pod uwagę.  

 
Nie wniesiono głosów w dyskusji. 

 
Przewodniczący Rady - Mariusz Majak - Poddał pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie zatwierdzenia taryfy za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 
odprowadzanie ścieków (Druk nr 39/11).  

 
      Wynik głosowania: 

      Stan Radnych na sali – 12; za - 11, przeciw – 0, wstrzymało się – 1 
Uchwała Nr VI/41/11 stanowi zał. Nr 33 do protokołu.  
 

      Przewodniczący RM- Mariusz Majak - Ogłosił przerwę. 
 

       Przerwa od godz. 15.15 do godz. 15.30; 
       Po przerwie.  

Stan Radnych na sali: 12 
 
Do punktu 12 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie nie wyraŜenia zgody na 
wyodrębnienie w budŜecie gminy w roku budŜetowym 2012, środków 
stanowiących fundusz sołecki (Druk Nr 42/11).  
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Projekt uchwały stanowi zał. Nr 34 do protokołu.  
 
Opinie stałych Komisji Rady: 

1) K. BudŜetu - stanowi załącznik Nr 35 do protokołu. 
2) K. Rolnictwa i Ekologii – stanowi załącznik Nr 36 do protokołu. 

 
Przewodniczący Komisji BudŜetu - Marian Osękowski - Komisja opiniuje projekt 
uchwały negatywnie. MoŜe parę słów, dlaczego projekt uchwały negatywnie, 
chociaŜby, dlatego Ŝe tym co Pan Burmistrz tutaj proponuje zlikwidowanie tego 
funduszu spowoduje to, Ŝe nie będzie moŜliwości pozyskania dodatkowych 
środków to jest 25% pozyskania dodatkowych środków, które mogą trafić do 
mieszkańców wsi. 
 
Przewodnicząca Komisji Rolnictwa i Ekologii - Małgorzata Piotrowska - Dyskusja 
nad kwestią wyodrębnienia funduszu sołeckiego bądź go nie wyodrębnienia to jest 
tak jak poruszenie waŜnych spraw dotyczących samorządności i Ŝycia mieszkańców 
na forum publicznym. Fundusz sołecki to jest szansa stworzenia dla mieszkańców 
naszej gminy, mieszkańców sołectw warunków, w których oni sami bezpośrednio 
podejmują decyzje na temat działań, które mają być przeprowadzone w ich 
sołectwach, szkoda tej szansy zmarnować, poniewaŜ rodzi się przez takie działania 
nowy potencjał w rozwoju gminy. Z drugiej strony patrząc zdania w funduszu 
sołeckim, które wypracowują sołectwa zapisane są niejednokrotnie w paragrafach 
w budŜecie gminy jako zadania własne gminy, jest ich kilkanaście czy kilkadziesiąt 
w zaleŜności od tego, jakie padają propozycje, są to zdania, które niejednokrotnie 
musieliby przeprowadzić w związku z tym, Ŝe są wprowadzone budŜecie, 
pracownicy Urzędu Miejskiego, są to drobne inwestycyjne, to nie są duŜe środki 
a przy funduszu sołeckim mieszkańcy sołectw decydują, współtworzą i wspólnie 
razem działają i przeprowadzają te działania na rzecz swoich sołectw. 
Podsumowując podam, Ŝe fundusz powoduje przede wszystkim dookreślenie, 
doprecyzowanie potrzeb mieszkańców na wioskach, bo nikt tak dobrze nie zna 
potrzeb wiosek czy sołectw, bo tutaj równieŜ chodzi o sołectwo Pyrzyce, jak 
mieszkańcy, którzy będą ten fundusz tworzyć. Samoistne takie częściowe przejście 
z budŜetu klasycznego na tak zwany budŜet zadaniowy, realizowany na terenie 
sołectw. Usprawnienie pracy urzędników, poniewaŜ, oni wiedzą poprzez określenie 
tych zdań, jakie te zadania są do wykonania na terenie naszej gminy i realizację 
zadań przy współpracy z mieszkańcami przy ich pełnej akceptacji i przy pełnej ich 
decyzji. NajwaŜniejszym, o co chodziło ustawodawcy o budowanie lokalnej 
demokracji i tu jak Przewodniczący nadmienił oprócz tego po pełnym roku 
budŜetowym Pani Skarbnik przygotowuje informacje na temat wykorzystania tego 
budŜetu i jesteśmy a stanie pozyskać z powrotem czy odzyskać między 20-30% 
wartości pienięŜnej tego zrealizowanego funduszu sołeckiego. Przy kwocie 20 000 
czy 40 000 zł, jaka wypada na wykorzystanie funduszu sołeckiego to moŜe być 72 000 
zł a więc niemalŜe tyle ile wynosi odpis sołecki w tzw. rezerwach docelowych.  
 
Sołtys Rzepnowa - Lucyna Wilgocka - Z funduszu sołeckiego nasza miejscowość 
będzie miała 6 tysięcy a z odpisów sołeckich tylko 2 tysiące. To jest samo przez siebie 
wiadomo. Jest moŜliwość zrobienia duŜo z tego funduszu sołeckiego. Opis, jest 
zwrot dla gminy 30% a czy nawet i więcej.  
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Przewodniczący Rady – Mariusz Majak - Czyli z wypowiedzi Pani sołtys wynika, 
Ŝe Pani sołtys chciałaby zachować ten fundusz sołecki, czyli Pani wypowiedź jest 
toŜsama z wypowiedzią Przewodniczącej Komisji Rolnictwa i Ekologii. Czyli 
rozumiem jest Pani za tym Ŝeby tego projektu uchwały nie przyjąć w taki sposób, 
jaki jest zaproponowany przez wnioskodawcę. 
 
Wiceprzewodniczący Rady - Ryszard Grzesiak - Mam prośbę Panie Burmistrzu, 
gdyby było moŜna było doprecyzować, bo z tej wypowiedzi, którą usłyszałem jakby 
wynika niezrozumienie dokładne tematu. Pani wypowiedziała się w te sposób, Ŝe 
uwaŜa, Ŝe ten fundusz sołecki toczy się jakby walka uwaŜa, Ŝe to jest lepszy, bo 
moŜemy dostać jeszcze środki zewnętrzne. Natomiast ten statutowy, z niego 
zrezygnować nie moŜemy, czyli moŜemy mówić, Ŝe jest albo statutowy, albo oba, czy 
tak? Niech ktoś wytłumaczy, Ŝebyśmy mieli jasność dla sołtysów, Ŝebyśmy nie 
podjęli niewłaściwej decyzji. 
 
Skarbnik Gminy – Danuta Bartków – Na dzień dzisiejszy obligatoryjnie Rada musi 
podjąć uchwałę o wyodrębnieniu bądź nie, funduszu ministerialnego tzw. odpisu 
sołeckiego. Natomiast w naszej gminie zgodnie z pojętymi statutami równieŜ 
funkcjonują odpisy, kiedyś nazywaliśmy je kolokwialnie funduszami sołeckimi, 
natomiast one są tzw. fundusze odpisowe w statucie. śeby móc zrezygnować i zejść 
z tych odpisów statutowych trzeba byłoby zmienić statuty. Na dziś jest to odpis 
uzaleŜniony od podatku, od ceny przyjętego kwintala do wyliczenia 1 ha podatku, 
natomiast na dziś trzeba podjąć uchwalę jakąkolwiek.  
 

Wiceprzewodniczący Rady - Ryszard Grzesiak – Rozumiem to w sposób 
następujący, wypowiedź Pani Przewodniczącej Komisji Rolnictwa idzie jakby 
w dobrym kierunku, czyli pozostawiamy dwa: jeden statutowy, drugi fundusz 
sołecki. Natomiast, jeśli dojdziemy do wniosku, Ŝe naleŜy wygasić fundusz 
statutowy to naleŜy nad tym pracować i pozmieniać statuty we wszystkich 
sołectwach i wtedy będziemy mówili o jednym. Ten drugi ma ten plus, Ŝe 
w granicach 20 – 30% moŜemy mieć zwrotu poniesionych środków z zewnątrz, co 
jest dla nas korzystniejsze. Natomiast, jeśli nas nie stać na to, Ŝebyśmy prowadzili 
dwa, to naleŜy nad tym pracować. Na dzisiaj ja będę głosował za wnioskiem K. 
Rolnictwa. UwaŜam, Ŝe naleŜy pozostawić te dwa odpisy. 
 

Nie wniesiono więcej głosów w dyskusji. 
 

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak - Poddał pod głosowanie wniosek K. 
Rolnictwa i Ekologii o wykreślenie w tytule projektu uchwały słowa: nie” oraz w §1 
projektu uchwały. Projekt uchwały otrzymałby brzmienie: „w sprawie wyraŜenia 
zgody na wyodrębnienie w budŜecie gminy w roku budŜetowym 2012, środków 
stanowiących fundusz sołecki”. §1 otrzymałby brzmienie: „WyraŜa się zgodę na 
wyodrębnienie w budŜecie gminy na rok 2012 środków stanowiących fundusz 
sołecki”. 
 
Wynik głosowania: 
 Stan Radnych na sali – 12; za - 11, przeciw – 1, wstrzymało się – 0 
Wniosek uzyskał akceptację Rady.  
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Przewodniczący Rady – Mariusz Majak - Poddał pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie wyraŜenia zgody na wyodrębnienie w budŜecie gminy w roku 
budŜetowym 2012, środków stanowiących fundusz sołecki wraz z przyjętym 
wnioskiem. 
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 12; za -10, przeciw -1, wstrzymało się -1; 
Uchwała Nr VI/42/11 stanowi zał. Nr 37 do protokołu.  
 
Do punktu 13 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie podwyŜszenia kapitału zakładowego 
Pyrzyckiego Przedsiębiorstwa Komunalnego Spółka z o.o. 
w Pyrzycach (Druk nr 47/11).  
 
Projekt uchwały stanowi zał. Nr 38 do protokołu.  
 
Opinie stałych Komisji Rady: 

1) K. BudŜetu - stanowi załącznik Nr 39 do protokołu. 
      2) Komisja Rolnictwa i Ekologii stanowi załącznik Nr 40 do protokołu  
 
Nie wniesiono głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady – Mariusz Majak - Poddał pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie podwyŜszonego kapitału zakładowego Pyrzyckiego Przedsiębiorstwa 
Komunalnego Spółka z o.o. w Pyrzycach ( Druk Nr 47/11). 
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 12; za -12, przeciw -0, wstrzymało się -0; 
Uchwała Nr VI/43/11 stanowi zał. Nr 41 do protokołu.  
 
Do punktu 14 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace 
konserwatorskie i restauratorskie przy zabytku wpisanym do rejestru 
(Druk nr 40/11).  
 
Projekt uchwały stanowi zał. Nr 42 do protokołu.  
 
Opinie stałych Komisji Rady: 

1) K. BudŜetu - stanowi załącznik Nr 43 do protokołu. 
2) K. Rolnictwa i Ekologii – stanowi załącznik Nr 44 do protokołu. 

 
Radny Damian BłaŜejewski - Chciałbym skorzystać w tym punkcie z moŜliwości 
zadania pytania. Cieszę się, Ŝe Gmina dostrzega zabytki Ziemi Pyrzyckiej 
partycypuje w kosztach. Mam pytanie odnośnie naszego największego zabytku, czyli 
okalających murów. Czy Gmina jest w trakcie pisania programu, czy napisała 
program i stara się o środki zewnętrzne na konserwację. Takie programy na stronie 
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ministerstwa są myślę, Ŝe „gra warta świeczki”, bo moŜna nawet w niektórych 
przypadkach jeŜeli będzie dobre uzasadnienie uzyskać 100% dotacji, czyli nie 
musielibyśmy mieć nawet wkładu własnego. 
 
Burmistrza Pyrzyc - Jerzy Marek Olech - Tak jak bardzo słusznie Pan Radny 
BłaŜejewski zauwaŜył są takie moŜliwości na korzystanie z dotacji. Zgadzam się 
równieŜ teŜ w tej drugiej części wypowiedzi, Ŝe jest to „nasza perełka”. Okalające 
miasto mury, wały, baszty, fosy i powiem Panu Radnemu tak, w tej chwili Gmina 
Pyrzyce złoŜyła wniosek na uzyskanie dofinansowania z programu, ale na razie 
z programu Marszałka, a trwają prace nad przygotowaniem takiego projektu 
równieŜ do Ministerstwa, ale składać ten wniosek moŜna do końca września tak, Ŝe 
teŜ zostanie złoŜony i tam są 100% moŜliwości uzyskania dofinansowania. 
 
Przewodniczący Rady – Mariusz Majak - Poddał pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie i restauratorskie przy 
zabytku wpisanym do rejestru (Druk nr 40/11).  
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 12; za -12, przeciw -0, wstrzymało się -0; 
Uchwała Nr VI/44/11 stanowi zał. Nr 45 do protokołu.  
 
Do punktu 15 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie 
porozumienia z Gminą Lipiany na współdziałanie w realizacji zadań 
w zakresie wychowania przedszkolnego (Druk Nr 43/11). 
 
Projekt uchwały stanowi zał. Nr 46 do protokołu.  
 
Opinie stałych Komisji Rady: 

1) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych – stanowi załącznik Nr 47 
do protokołu; 

2) K. BudŜetu - stanowi załącznik Nr 48 do protokołu. 
 
Nie wniesiono głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady – Mariusz Majak - Poddał pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie porozumienia z Gminą Lipiany na 
współdziałanie w realizacji zadań w zakresie wychowania przedszkolnego (Druk Nr 
43/11). 
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 12; za -12, przeciw -0, wstrzymało się -0; 
Uchwała Nr VI/45/11 stanowi zał. Nr 49 do protokołu.  
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Do punktu 16 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie współdziałania z Gminą Bielice 
i Gminą Przelewice w realizacji zadań w zakresie wychowania 
przedszkolnego w niepublicznym przedszkolu funkcjonującym na 
terenie Gminy Pyrzyce (Druk Nr 44/11). 
 
Projekt uchwały stanowi zał. Nr 50 do protokołu.  
 
Opinie stałych Komisji Rady: 

1) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych – stanowi załącznik Nr 51 
do protokołu; 

2)  K. BudŜetu - stanowi załącznik Nr 52 do protokołu. 
 

Nie wniesiono głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady – Mariusz Majak - Poddał pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie współdziałania z Gminą Bielice i Gminą Przelewice w realizacji zadań 
w zakresie wychowania przedszkolnego w niepublicznym przedszkolu 
funkcjonującym na terenie Gminy Pyrzyce (Druk Nr 44/11). 
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 12; za -12, przeciw -0, wstrzymało się -0; 
Uchwała Nr VI/46/11 stanowi zał. Nr 53 do protokołu.  
 
Do punktu 17 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie zmiany regulaminu wynagradzania 
nauczycieli zatrudnionych w szkołach i przedszkolach prowadzonych 
przez Gminę Pyrzyce (Druk Nr 48/11). 
 
Projekt uchwały stanowi zał. Nr 54 do protokołu.  
 
Opinie stałych Komisji Rady: 

1) K. BudŜetu - stanowi załącznik Nr 55 do protokołu. 
2) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych – stanowi załącznik Nr 56 do 
protokołu. 

 
Radny Damian BłaŜejewski - W tym projekcie mówi się o dwóch szkołach, 
a w reszcie szkół naszej Gminy, czy teŜ takie wydatki funkcjonują, czy tylko do tych 
wydatków przewidziani są pracownicy dwóch szkół ? 
 
Kierownik wydziału EKSiZ - Janusz Kaźmierczak - Ta uchwała i regulamin 
wynagradzania dotyczy wszystkich nauczycieli zatrudnionych w Gminie Pyrzyce. 
 
Przewodniczący Rady – Mariusz Majak - Poddał pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie zmiany regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych 
w szkołach i przedszkolach prowadzonych przez Gminę Pyrzyce (Druk Nr 48/11). 
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Nie wniesiono głosów w dyskusji. 
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 12; za -12, przeciw -0, wstrzymało się -0; 
Uchwała Nr VI/47/11 stanowi zał. Nr 57 do protokołu.  
 
Do punktu 18 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie zmian budŜetu i w budŜecie Gminy 
na 2011 rok (na Druk Nr 51A/11). 
 
Projekt uchwały (Druk Nr 51A/11) stanowi zał. Nr 58 do protokołu.  
Projekt uchwały (Druk Nr 51/11) stanowi zał. Nr 59 do protokołu.  
 
Opinie stałych Komisji Rady: 

1) K. BudŜetu - stanowi załącznik Nr 60 do protokołu. 
2) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych – stanowi załącznik Nr 61 do 

protokołu. 
3) K. Rolnictwa i Ekologii – stanowi załącznik Nr 62 do protokołu. 

 
Radny Damian BłaŜejewski - Nasza komisja się wstrzymała, mieliśmy wątpliwości 
odnośnie Działu 921 rozdział 92109, chodzi o te zalecenia, które w swoim protokole 
wskazała Państwowa Inspekcja Pracy. Chcielibyśmy poznać szczegółowo, o co tu 
chodzi, co trzeba naprawić. Diametralnie nie jesteśmy przeciwni tej autopoprawce 
tylko po prostu chcemy wiedzieć, co wchodzi w zakres tych prac? 
 
p.o. Kierownik Wydz. IiZP - Ewa Jędraszak - Państwowa Inspekcja Pracy jak 
i Powiatowy Inspektor Nadzoru Budowlanego zezwalając na uŜytkowanie obiektu 
Pyrzyckiego Domu Kultury zalecił wykonanie dokończenia w tym obiekcie robót 
wykończeniowych. Termin, który wyznaczył nam Powiatowy Inspektor Nadzoru 
Budowlanego jest 31 maja 2011 roku. Do tych robót zaliczają się przede wszystkim 
takie prace jak: wykonanie wentylacji mechanicznej wspomagającej wentylację 
grawitacyjną, wentylację w pomieszczeniach magazynowych, balustrady 
z uchwytami. Część zaleceń, które wykazał Powiatowy Inspektor Pracy zostało 
usunięte, poniewaŜ kiedy Inspektor Pracy wydawał nam zezwolenie na 
uŜytkowanie, był to koniec stycznia, a do marca część tych prac zostało usuniętych, 
natomiast to, co pozostało i co mamy usunąć do 31 maja to właśnie pokrywają się te 
prace, które zalecił nam Powiatowy inspektor Pracy. 
  
Radny Damian BłaŜejewski - Pani kierownik, w budynku Pyrzyckiego Domu 
Kultury znajduje się winda. Mam konkretne pytanie, czy ona jest w 100% sprawna? 
Bo myślałem, Ŝe zalecenia Państwowej Inspekcji Pracy dotyczą właśnie głównie tego 
przedmiotu zwanego windą, który nie ma siły wyciągowej. Jakie są kroki podjęte, 
czy to będzie działało? 
 
p.o. Kierownik IiZP – Ewa Jędraszak- JeŜeli chodzi o windę to wykonawca w 2009 
roku zamontował tą windę, uruchomił, winda chodziła. W tej chwili wykonawca 
aktualizuje dokumenty odbiorowe zamontowania windy. Chodzi o dokumenty 
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związane z dostosowaniem docelowego prądu, poniewaŜ prąd, który wtedy był 
wykorzystywany był jakby w fazie budowlanej. Obecnie aktualizuje dokumenty i po 
zaktualizowaniu zostanie ta winda uruchomiona. Dokumenty zostaną przesłane do 
Urzędu Dozoru Technicznego. Brakuje tylko dokumentów związanych z prądem. 
 
 Radny Damian BłaŜejewski - Czyli rozumiem, Ŝe te pieniądze, które dzisiaj 
przeznaczamy nie będą ostatecznymi. Jeszcze będzie sprawa choćby nawet 
pociągnięcia tego dodatkowego zasilania do windy. Panie sekretarzu, nie wiem, co 
Pan rozumie przez „prąd większy” 230, 380V. Moc nie zaleŜy od prądu tylko od 
silników mi się wydaje, które muszą być zamontowane, to jest złoŜone, zrobione, 
czyli winda nas juŜ więcej nie będzie kosztować?  
 
Przewodniczący Rady – Mariusz Majak - Chyba trudno dzisiaj powiedzieć czy nie 
będzie jakiś dodatkowych robót uzupełniających. Natomiast te, które mają być 
sfinansowane z tych zmian nie dotyczą windy rozumiem, tak? A zgodnie z prawem 
budowlanym budynek odbiera się oddzielnie, a windę oddzielnie z tego, co 
zrozumiałem, tak? Bo ona nie jest jeszcze odebrana, tak? ChociaŜ nie jest to 
przedmiotem naszych obrad. Rozumiem, Ŝe Pan Radny dostał informację, czego 
dotyczą zmiany te głównie w budŜecie, natomiast, jeŜeli będą jakieś problemy 
z windą i tak dalej to będziemy odrębnie na ten temat rozmawiać.  
 
Wiceprzewodniczący Rady - Ryszard Grzesiak - Proszę mnie doedukować. BudŜet 
na rok 2011 został złoŜony Wysokiej Radzie i do tego budŜetu Pan Burmistrz 
wprowadził autopoprawkę poprawkę 5 stycznia, w której poprosił o zmniejszenie 
wydatków w zakresie budowa świetlicy wiejskiej w miejscowości GiŜyn w kwocie 
500 tysięcy, czyli całą kwotę poprosił, Ŝeby wyprowadzić, natomiast dzisiaj prosi, 
Ŝeby wprowadzić znowu kwotę 12 tysięcy, a z zapisów, które są tutaj zawarte 
wynika, Ŝe Gmina związana jest umową o przyłączenie do sieci ENEA. Ponieśliśmy 
koszty zaliczki i pozostała do zapłaty druga rata. Moim zdaniem ta informacja 
w momencie tym byłą znana. Zobaczymy, jaka będzie odpowiedź.  
Drugi temat równieŜ z tą autopoprawką wyprowadzona została kwota 131.200 
złotych z rozdziału 995 wydatki na realizację zadań statutowych kwota 131.200 
złotych, a dzisiaj w projekcie tym mamy zwiększenie o kwotę 57 tysięcy złotych i tak 
jest po kolei. Dotyczy zadania uzbrojenie terenu przy ulicy Słowackiego. 
Zobowiązani jesteśmy umową o przyłączenie do sieci ENEA dziesięciu działek pod 
budowę mieszkaniową. Gmina poniosła koszty zaliczki w 2009 roku, a pozostała do 
zapłaty druga rata w kwocie 11 tysięcy złotych na uzbrojenie działek w sieć 
energetyczną. Myślę, Ŝe ta informacja teŜ w tym momencie, jak mówiliśmy 
o budŜecie była. Ponadto posiadamy decyzję pozwolenia na przebudowę kolizji linii 
napowietrznej energetycznej przechodzącej przez działki, które zostały sprzedane, 
gdzie koszt przebudowy wynosi 46 tysięcy złotych. Czyli my tak sobie robimy, raz 
sobie wyrzucamy coś a później się okazuje, Ŝe znajdziemy dokumenty chyba, Ŝe tak 
porządnie te dokumenty są w Gminie poukładane. Znajdziemy dokumenty, przecieŜ 
nam są potrzebne pieniądze i dzisiaj znowu prosimy Wysoką Radę o zwiększenie 
środków. UwaŜam, Ŝe to jest coś nie tak i prosiłbym Pana Burmistrza o wyjaśnienie 
powstałej sytuacji.  
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p.o. Kierownik IiZP - Ewa Jędraszak - Chciałabym wyjaśnić o środki, które się w tej 
chwili ubiegamy i zabiegamy, Ŝeby znalazły się w budŜecie, chodzi o kwotę ponad 
12 tysięcy złotych na zabezpieczenie realizacji umowy z ENEĄ. Nie jest to realizacja 
inwestycji świetlicy wiejskiej w GiŜynie, która jest w tej chwili, czy była 
opracowywana dokumentacja w roku ubiegłym natomiast jest to realizacja umowy 
dotycząca realizacji świetlicy, jaka miała być realizowana w 2006 roku na terenach 
przejętych od Agencji Nieruchomości Rolnych. Był to teren, na którym miała 
powstać świetlica wraz z mieszkaniami socjalnymi. Zapłacona została właśnie 
pierwsza rata, ENEA wykonała swoją umowę, natomiast my jako Gmina 
odstąpiliśmy od realizacji tej inwestycji. Zatem musimy zwrócić wykonawcy 
naleŜność za pracę. Nie dotyczy to świetlicy i placów, boisk sportowych, które mają 
powstać na zupełnie innym terenie, teŜ w GiŜynie, ale nie jest to związane z tą 
pierwszą realizacją. 
 
Wiceprzewodniczący Rady - Ryszard Grzesiak - Ja wszystko rozumiem tylko ja 
jakby nie kwestionuję tej kwoty, tylko proszę mi powiedzieć jak to się stało. Kiedy 
powzięliśmy tą wiedzę, Ŝe musimy tą drugą ratę zapłacić w kwocie 12 tysięcy 
złotych. Moim zdaniem w chwili składania autopoprawki przez obecnego 
Burmistrza taka wiedza była. Ja tylko w tej kwestii pytam, ja to rozumiem doskonale, 
wiem, Ŝe skoro taka zaliczka to była równieŜ informacja o drugiej racie. W tej kwestii 
oczekuję odpowiedzi. 
 
p.o. Kierownik IiZP - Ewa Jędraszak - Trudno mi jest w tej chwili wypowiadać się 
na temat konstruowania budŜetu. BudŜet był konstruowany i myślę, Ŝe powie tu 
Pani Skarbnik, bo ja nie mogę odpowiadać za konstrukcję budŜetu, jaka była 
składana w listopadzie.  
 
Skarbnik Danuta Bartków – Proszę Państwa, wiedzy takiej nie posiadaliśmy przy 
konstruowani budŜetu, przy składaniu autopoprawki, gdzie budŜet był 
przyjmowany w miesiącu styczniu, poniewaŜ wezwanie do zapłaty przyszło pod 
koniec lutego z ENEI. 
 
Przewodniczący Rady – Mariusz Majak - Rozumiem, Ŝe umowa zawarta była 
jeszcze w 2006 roku. W 2007 lub 2007 roku odstąpiliśmy od realizacji tej świetlicy 
wiejskiej, a zobowiązania pozostały i to gdzieś umknęło, rozumiem słuŜbom 
realizującym inwestycją i stąd jest ten cały problem. Być moŜe ENEI teŜ, trudno 
powiedzieć, a czy faktycznie skoro drąŜymy ten temat to czy coś faktycznie było 
wykonywane teraz czy to jest stare zobowiązanie, które kiedyś gdzieś tam „wisiało”? 
 
Skarbnik Danuta Bartków - Taka inwestycja była w roku 2005/2006. 
 
Przewodniczący Rady – Mariusz Majak - Rozumiem, czyli mamy tutaj w tej chwili 
pełne wyjaśnienie. Jest to jakieś takie dziwne kolejne zdarzenie. Jeszcze jedno 
pytanie, druga część juŜ była. Pan przewodniczący pytał o drugą część, czyli o ulicę 
Słowackiego dział 900 rozdział 90095. 
 
Skarbnik Danuta Bartków - Podobna sytuacja przy czym tutaj okazało się, Ŝe na 
pewno więcej powie na temat zapisów inwestycyjnych Pani Ewa Jędraszak. Ja mam 
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taką wiedzę, Ŝe 46 tysięcy to, co dotyczy pozwolenia na przebudowę kolizji linii 
napowietrznej energetycznej Gmina wydała zezwolenia wpisując w nich właśnie to, 
Ŝe ta kolizja zostanie usunięta. Takiej wiedzy równieŜ ja nie miałam. 
 
Wiceprzewodniczący Rady - Ryszard Grzesiak - Ja to rozumiem, te odpowiedzi dla 
mnie są jasne Panie Burmistrzu. Widzę, Ŝe to jednak się zazębiało, czyli zawsze ta 
osoba nie wiedziała, ta nie wiedziała no tak to niestety wynika. Nie rozumiem za 
bardzo tego wyjaśnienia, ale przyjmuję, bo dzisiaj nie mam wyjścia. Musimy to 
pozostawić, Ŝeby był jakiś organizacyjny temat, który został poruszony. Ja panią 
Skarbnik rozumiem, Ŝe ona, jeŜeli ma wiedzę jakąś to na pewno zabezpiecza środki 
bo wiem jak się tworzy budŜet. Natomiast tutaj wynika, Ŝe jednak słuŜby coś 
zawaliły. Temat jest zastany, więc zostawiamy ale jakby próbuje zwróci uwagę, Ŝe 
jednak tych nieprawidłowości jest coraz więcej. 
 
Przewodniczący Rady – Mariusz Majak - Poddał pod głosowanie projekt uchwały  
w sprawie zmian budŜetu i w budŜecie Gminy na 2011 rok (na Druk Nr 51A/11), 
przypomniał, Ŝe projekt jest z małą poprawką dla ZUT – pismo stanowi załącznik Nr 
63 do protokołu. 
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 12; za -0, przeciw -0, wstrzymało się -3; 
Uchwała Nr VI/48/11 stanowi zał. Nr 64 do protokołu.  
 
Do punktu 19 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie nadania nazwy terenowi zieleni 
znajdującej się w Pyrzycach przy ul. Jana Pawła II (Druk Nr 53/11). 
 
Projekt uchwały stanowi zał. Nr 65 do protokołu.  
 
Opinie stałych Komisji Rady: 

1) K. BudŜetu - stanowi załącznik Nr 66 do protokołu. 
2) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych – stanowi załącznik Nr 67 do 

protokołu. 
3) K. Rolnictwa i Ekologii – stanowi załącznik Nr 68 do protokołu. 

 
Przewodniczący Rady – Mariusz Majak - Prosiłbym Ŝeby jeden z wnioskodawców 
wprowadził, moŜe wywołam bezpośrednio Pana Radnego Damiana BłaŜejewskiego, 
Ŝeby wprowadził nas w tematykę tego projektu uchwały a potem poczynimy dalsze 
niezbędne ruchy w kierunku realizacji programu. 
 
Radny Damian BłaŜejewski – Wiemy, co się wydarzy 1 maja obecnego roku, nasz 
Wielki Rodak zostanie błogosławionym, nasza uchwała równieŜ jest troszeczkę 
spowodowana pytaniem poprzedniego Pana Burmistrza, złoŜonym na moje ręce, 
jako przewodniczącego Klubu, w jaki sposób Rada Miejska w Pyrzycach uczci tak 
znakomitego naszego Rodaka? Mamy odpowiedź, Rada Miejska wnioskuje 
o nadanie imienia „Błogosławionego Jana Pawła II” parkowi przy ul. Jana Pawła II, 
między ul. Jana Pawła II a PDK. Będzie to forma równieŜ uczczenia przez nas 
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naszego Wielkiego Rodaka, który tak jak mówiłem 1 maja zostanie ogłoszonym 
błogosławionym.  
 
Nie wniesiono więcej głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady – Mariusz Majak - Poddał pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie nadania nazwy terenowi zieleni znajdującej się w Pyrzycach przy ul. Jana 
Pawła II (Druk Nr 53/11). 
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 12; za -12, przeciw -0, wstrzymało się -0; 
Uchwała Nr VI/49/11 stanowi zał. Nr 69 do protokołu.  
 
Do punktu 20 porządku 
 Projekt uchwały zmianie uchwały sprawie poboru podatków 
lokalnych w drodze inkasa, określenia inkasentów i wysokości 
wynagrodzenia za inkaso (Druk Nr 52/11). 
 
Projekt uchwały stanowi zał. Nr 70 do protokołu.  
 
Opinie stałych Komisji Rady: 

1) K. BudŜetu - stanowi załącznik Nr 71 do protokołu. 
2) K. Rolnictwa i Ekologii – stanowi załącznik Nr 72 do protokołu. 

 
Przewodnicząca K. Rolnictwa i Ekologii – Małgorzata Piotrowska – W związku 
z tym, Ŝe rozmawialiśmy na Prezydium w pierwszej wersji, Ŝeby wyprowadzić ten 
punkt, Ŝeby go nie zatwierdzać, to jednak poprosiłabym Panią Skarbnik 
o wyjaśnienie, bo na Komisji Pani Skarbnik nam wyjaśniła, dlaczego zaleŜy jej, Ŝeby 
dzisiaj ta uchwała została podjęta, a to jest związane z jakimiś ogłoszeniami, więc 
najlepiej wyjaśni nam Pani Skarbnik. 
 
Radny Damian BłaŜejewski – To, Ŝe są błędy to juŜ zauwaŜyliśmy, choćby z tego 
tytułu, Ŝe Sołtysem StróŜewa zosta Pan Kazimierz Lipiński, to jest jedna poprawka. 
Mają się odbyć jeszcze wybory w trzech sołectwach widzę, Ŝe nie przewiduje Pan 
zmian na stanowiskach sołtysów, moje pytanie dotyczy tego, czy jeŜeli uchwalimy tą 
uchwałę a dojdzie do zmiany choćby jednego sołtysa, to będziemy musieli podjąć 
nową uchwałę. 
 
Skarbnik Gminy – Danuta Bartków – Na Komisji Rolnictwa i K. BudŜetu 
wprowadziłam autopoprawkę w pozycji 14 zamiast Pani Skawińskiej Iwony jest Pani 
Lipiński Kazimierz. Potrzeba dzisiaj zmiany jest taka, Ŝe ta uchwała musi być 
publikowana w Dzienniku Urzędowym, a poniewaŜ za niecałe 2 miesiące mamy 
kolejny pobór podatków, więc muszę mieć moŜliwość wydania kwitariusza dla 
osoby, która zostanie powołana z przestrzeganiem tajemnicy skarbowej i tylko z tego 
względu. Natomiast, Ŝe będą jeszcze wybory w trzech sołectwach Sołtysów, moŜe 
będą Ci sami, a jeŜeli nie to w przyszłym miesiącu będą zmiany. Wiemy, Ŝe miesiąc 
maj jest miesiące przednówka i moŜe być taka sytuacja, Ŝe trzeba bezie dojechać do 
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danego sołectwa, a jesteśmy ograniczenie równieŜ osobowo, więc moja prośba jest 
taka, Ŝeby dzisiaj podjąć taką uchwałę. 
 
Nie wniesiono więcej głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady – Mariusz Majak - Poddał pod głosowanie projekt uchwały 
zmianie uchwały sprawie poboru podatków lokalnych w drodze inkasa, określenia 
inkasentów i wysokości wynagrodzenia za inkaso (Druk Nr 52/11). 
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 12; za -12, przeciw -0, wstrzymało się -0; 
Uchwała Nr VI/50/11 stanowi zał. Nr 73 do protokołu.  
 
Do punktu 21 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie uchylenia uchwały o zmianie 
uchwały w sprawie opłaty targowej (Druk Nr 57/11). 
 
Projekt uchwały stanowi zał. Nr 74 do protokołu.  
 
Opinie stałych Komisji Rady: 

1) K. BudŜetu - stanowi załącznik Nr 75 do protokołu. 
2) K. Rolnictwa i Ekologii – stanowi załącznik Nr 76 do protokołu. 

 
Wiceprzewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Grupa Radnych – 11 osób, 
spotkała się z kupcami, którzy prowadzą działalność na terenie miasta Pyrzyce 
z takim tematem, Ŝe wprowadzona przez poprzednią Radę Miejska uchwała 
pozwala na zastosowanie trzykrotnie wyŜszej opłaty za handel na terenie miasta 
(chodnikach, placach itd.). Ze względu na to, Ŝe dzisiaj jest dość trudna sytuacja 
gospodarcza tak samo dotknęła ona naszych mieszkańców wobec tego dochody, 
jakie są z tego tytułu nie są dochodami, które pozwalają na ponoszenie tak wysokich 
opłat. Poprzednia Rada miała zapewnienie poprzedniego Burmistrza, nie chcę do 
tego wracać, bo to najlepiej mówić o tych, których nie ma ale tak niestety było, Ŝe 
poprzedni Burmistrz zapewnił Ŝe znalazł rozwiązanie i będzie wyznaczone miejsce 
dla prowadzenia handlu, bo oczywiście ja, jak wynika z poprzedniej uchwały, 
jesteśmy przeciwnikami takiego bałaganu jaki mamy w tej chwili na ulicach naszego 
pięknego miasta, bo tak uwaŜam. PoniewaŜ tak się nie stało a czas, który jest 
niezbędny, bo myślę, Ŝe w tej kwestii kilka słów moŜe będzie uprzejmy Pan 
Burmistrz się wypowiedzieć na zorganizowanie odpowiedniego miejsca, bo to nie 
jest okazuje się takie proste, są miejsca, które akceptują kupcy, a są miejsca, które są 
moŜliwe do zaproponowania przez władze Gminy, to nie jest takie proste. Trzeba 
znaleźć jakieś dobre rozwiązanie. Wnosimy taki projekt uchwały Ŝeby do czasu 
załatwienia odpowiedniego miejsca, które będzie dobrym, godnym miejscem dla 
kupców i dla naszej miejscowości, Ŝeby zmienić tamtą uchwałę, Ŝeby pozostały 
opłaty właśnie 100%, a z kolei prosić bardzo Pana Burmistrza, Ŝeby jak najszybciej 
postarał się o ten temat uporządkować, Ŝebyśmy nie musieli takiej sytuacji mieć jaką 
posiadamy na dzień dzisiejszy.  
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Przewodniczący Rady – Mariusz Majak - Rozumiem, Ŝe projekt uchwały był 
opiniowany przez wszystkie komisje, bo ja nie mam tutaj informacji czy teŜ przez 
dwie komisję, komisje budŜetu i komisje rolnictwa? Komisja Edukacji teŜ 
opiniowała? Nie? Proszę bardzo o przedstawienie opinii Komisji BudŜetu i opinii 
Komisji Rolnictwa i Ekologii. 
 
Przewodnicząca Komisji Rolnictwa i Ekologii- Małgorzata Piotrowska - Komisji 
Rolnictwa i Ekologii nie wypracowała opinii, poniewaŜ na komisji zaproszony 
prawnik poddał wątpliwość zasadność § 3 i pozostawiliśmy temat do dyskusji na 
sesję.  
 
Burmistrz Pyrzyc Jerzy Marek Olech – Tak jak powiedział Pan przewodniczący 
Grzesiak naleŜy uporządkować ten problem handlu ulicznego na terenie naszego 
pięknego miasta. Ja takie kroki juŜ podjąłem, rozmawiałem wiele razy z kupcami, są 
tutaj obecni na sali. Prowadziliśmy długie rozmowy i doszliśmy w końcu do takiego 
ustalenia, mianowicie. Kupcy wskazali miejsce, w którym chcieliby sprzedawać 
swoje towary. Jest to miejsce na parkingu za Netto, między Netto a murem, chcieliby 
zająć część tego parkingu. Natomiast, ja wskazałem kupcom miejsce jest to przyszły 
deptak między ulicą Stargardzką a ulicą Jana Pawła II, czyli jest to przedłuŜenie jak 
gdyby istniejącego obecnie tego tak zwanego małego rynku. Po długich dyskusjach 
kupcy nie chcą zgodzić się na wskazaną przeze mnie lokalizację, natomiast ja nie 
mogę zgodzić się na wskazaną przez kupców lokalizację ze względu na negatywną 
opinię Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków, który zabrania na tamtym terenie 
prowadzenia handlu, poniewaŜ jest to teren ochronny. Dlatego jeŜeli mógłbym 
w przyszłości prosić to ja przedłoŜę odpowiedni projekt uchwały, który wskazuje 
właśnie to miejsce między ulicą Stargardzką a między ulicą Jana Pawła II. Chciałbym 
równieŜ jak gdyby zaznaczyć, Ŝe przy jednym zdaniu moŜemy „upiec dwie 
pieczenie”, poniewaŜ w planie zagospodarowania przestrzennego tego terenu jest on 
przeznaczony pod deptak i w momencie, kiedy pokaŜę państwu Radnym środki na 
realizację tego zadania, jeŜeli państwo Radni wyrazicie taką zgodę to jednocześnie 
zostanie wykonany ten deptak, utwardzony tak jak jest to przewidziane w planie 
przestrzennego zagospodarowania i będzie moŜliwość równieŜ prowadzenia handlu 
na tym terenie. Jest to deptak o szerokości około 11 m, jeŜeli byśmy wydzielili 5 
metrów dla sprzedających swoje towary to uwaŜam, Ŝe te 6 metrów wystarczy 
równieŜ do tego, aby był to ciąg komunikacyjny i w przyszłości moglibyśmy ten ciąg 
przedłuŜyć bezpośrednio do ulicy Stargardzkiej. Myślę, Ŝe są to planowane 
zamierzenia i byłyby planowane działania, które później będą skutkowały realizacją 
istniejącego planu przestrzennego. Poproszę jeszcze Pana przewodniczącego, aby 
w sprawie tego projektu uchwały mógł wypowiedzieć się radca prawny i jeŜeli pan 
przewodniczący pozwoli to bym prosił. 
 
Radca prawny Urzędu Miejskiego – Karol Kłosowski – Chciałbym zacząć od tego, 
iŜ zgodnie z demokratyczną zasadą państwa prawnego, którego złoŜony jest 
z konstytucji organy państwa oraz jednostek samorządu terytorialnego powinny 
działać zgodnie z prawem oraz na podstawie prawa. Jest to uwaga o tyle istotna 
w tej uchwale, iŜ zgodnie z wyraŜaną poprzednio opinią prawną uchwała ta stanowi 
ewidentne i raŜące naruszenie artykułu 233 p. 3 ustawy o finansach publicznych. 
Mianowicie zmierza do obejścia przepisów prawa to jest zmiany uchwały 



 27

budŜetowej. Wskazać naleŜy, iŜ uchwała o opłacie targowej podejmowana na 
podstawie ustawy o podatkach i opłatach lokalnych jest tak zwaną uchwałą 
okołobudŜetową. W związku z tym uchwała taka podejmowana jest w toku 
procedury budŜetowej najpierw aŜeby organ projektujący budŜet mógł wiedzieć, 
jakie są załoŜenia i następnie uchwalić budŜet. Natomiast z uwagi na to, iŜ budŜet 
jest juŜ w tym momencie uchwalony naleŜałoby w pierwszej kolejności zmienić 
uchwałę budŜetową, a następnie dopiero tą uchwałę. Taka propozycja jak państwo 
Radni zaproponowali zmierza do obejścia inicjatywy uchwałodawczej Pana 
Burmistrza. Ponadto chciałbym zwróci uwagę na zapis § 35 ust.2 statutu naszej 
Gminy, który stanowi, iŜ do uzasadnienia w razie konieczności powinno być 
określenie skutków finansowej jej realizacji tej uchwały. Wskazać naleŜy, iŜ ta 
uchwała zmierza de facto do obniŜenia przychodów budŜetowych. W związku z tym 
powinny być w uzasadnieniu równieŜ analiza skutków finansowych tej uchwały. 
Szanowna Rado, moja opinia jak i szanownego mojego kolegi jest taka, iŜ 
zaproponowana uchwała jest raŜącym naruszeniem prawa w związku, z czym 
naleŜałoby nie podejmować tej uchwały.  
 
Wiceprzewodniczący Rady - Ryszard Grzesiak – Ja będę miał wobec tego 
następujące pytanie. W roku ubiegłym została podjęta uchwała teŜ okołobudŜetowa 
związana z podatkiem od budowli, to się chyba fachowo nazywa dotyczyła 
rurociągów cieplnych i wodnych była podjęta w wysokości 2%. Na następnej sesji 
Rada na wniosek kilku Radnych przegłosowała obniŜenie jej do pozycji 0,75 czyli 
z 2% do 0,75% i tam na tym projekcie widnieje teŜ podpis jednego z panów, to nie 
jest waŜne nazwisko uwaŜam, Ŝe prawno jednakowo chyba jest czytane 
przynajmniej przez panów i proszę powiedzieć, jaka jest róŜnica między tą a tamtą 
uchwałą? W tamtej uchwale, w tamtym projekcie uchwały nie mówimy o takich 
kwotach, bo tutaj chyba, Ŝe kupcy tak duŜo płacą to byłbym zaskoczony. Tam 
mówiliśmy o kwocie dokładnie 630 tysięcy złotych. śeby dwa razy nie zabierać 
głosu, więc powiem tak, jeŜeli jesteśmy za tym, Ŝeby państwu pomóc, bo tak 
odczytuję wypowiedź Pana Burmistrza to cóŜ za wielki problem, Ŝeby w tym 
miejscu gdzie są Radni, jeŜeli rzeczywiście juŜ prawo nie pozwala podpisał się nasz 
Pan Burmistrz, my podniesiemy ręce i na następnej sesji będzie juŜ temat załatwiony 
i nie będzie Ŝadnego problemu. Pięknie temat rozwiązany, wszyscy zadowoleni 
i tyle. 
 
Radny Damian BłaŜejewski – Pan Ryszard mnie ubiegł, bo teŜ chciałem 
zaproponować Panu Burmistrzowi, Ŝeby moŜe on podpisał się pod tą uchwałą. Ja 
mam pytanie do pana radcy, czy niewykonywanie uchwały, która ma skutek 
budŜetowy w momencie jej się uprawomocnienia to nie jest łamanie ustawy 
o finansach publicznych? Z czego wynika to moje pytanie, uchwała zaczęła 
obowiązywać z dniem któregoś tam stycznia. Pierwsza zbiórka pieniędzy została 
przeprowadzenia dokładnie tydzień temu. To nie skutkuje ruchami finansowymi 
i stratami po stronie dochodów naszej Gminy? Myślę, Ŝe równieŜ mamy coś takiego 
jak organ nadzoru. Poczekajmy moŜe na rozstrzygnięcie Wojewody tak jak 
w przypadku przywołanej uchwały, gdzie nas teŜ straszono, Ŝe Radni nie mogą 
podejmować takiej uchwały. Było rozstrzygnięcie na stronę Rady. Po prostu my 
chcemy naprawić taki „bubel”, gdzie wprowadzono nas w błąd. Stało się jak stało, 
inne rozstrzygnięcie wyborców, nowy Pan Burmistrz, ciągłość władzy, więc 
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przychylmy się do próśb naszych mieszkańców, którzy pracują i zarabiają. Ja 
rozumiem, Ŝe zaraz mogą paść argumenty, Ŝe są inni, którzy równieŜ płacą podatki. 
Tylko chciałem zwrócić uwagę tak jak Pan Burmistrz przywołał, Ŝe plan 
zagospodarowania wyraźnie mówi w tamtym kwartale miasta w tamtym miejscu nie 
ma Ŝadnego targowiska, czyli jest de facto plac przygotowany pod ciąg 
komunikacyjny i zabudowę tak zwaną szeregową z pasaŜami handlowymi. Na dzień 
dzisiejszy w środku miasta, w środku Europy mamy „pchli targ”. Dlatego mówię 
albo nie egzekwujmy do końca tej uchwały, nie podejmiemy, jeŜeli będziemy mieli 
zapewnienie Pana Burmistrza, Ŝe nie będzie pobierał tej opłaty, czekamy na 
wskazanie miejsca targowego, wygaszamy uchwałę, którą przywołała Pani 
Piotrowska, umiejscawiamy nowe targowisko i mamy sprawę załatwioną. 
 
Burmistrz Pyrzyc - Jerzy Marek Olech - Chciałbym ustosunkować się do drugiej 
części wypowiedzi pana przewodniczącego Grzesiaka. Rozumiem, Ŝe to był Ŝart 
z okazji zbliŜającego się „prima aprilis” to znaczy to, Ŝebym ja się podpisał, to był 
Ŝart, bo ja to tak odebrałem. A o odpowiedź na pierwszą część pytania poproszę 
pana radcę. 
 
Radca prawny Urzędu Miejskiego – Karol Kłosowski – Jest to jak juŜ 
powiedziałem w pierwszej części swojej wypowiedzi bardzo istotna jest chronologia 
wydarzeń. Z tego, co pamiętam tamte sesje wyglądają w ten sposób, Ŝe najpierw 
została uchwalona uchwała ustalająca stawkę podatku od nieruchomości, potem 
nastąpiła zmiana tej stawki na 0,75% a dopiero została uchwalona uchwała 
budŜetowa tak? W związku z tym chronologia zdarzeń byłą inna, a teraz mamy 
całkowicie odwrotny proceder. W zawiązku z tym ten tok rozumowania, który pan 
zaproponował uwaŜam, Ŝe nie jest właściwy. Jeśli chodzi o pierwsze pytanie pana 
Radnego BłaŜejewskiego powiem tak, takie zagadnienie wymaga szczegółowej 
analizy oraz szczegółowego określenia stanu faktycznego i dopiero mogą być 
jakiekolwiek odpowiedzi na pytania.  
 
Radny Damian BłaŜejewski - Nie wiem czy dobrze zrozumiałem wypowiedź pana 
radcy, chodziło o chronologię. JeŜeli tak jak pan mówi było, to skąd się wzięła ta luka 
w postaci 630 tysięcy w naszym budŜecie? Gdzie to nam „wisiało” i było to zrzucone 
na kark Rady Miasta, Ŝe podjęła uchwałę, nie wskazała miejsca skąd wziąć te 630 
tysięcy, dobrze mówię pani Danusiu? Nie były zdjęte, ta uchwała nie zdąŜyła de 
facto jeszcze obowiązywać, a juŜ skutkowała jakimiś kosztami, było 630.000 zł 
uwidocznione w budŜecie to ja czegoś tu nie rozumiem.  
 
Wiceprzewodniczący Rady - Ryszard Grzesiak – Panie Burmistrzu ja, kiedy Ŝartuję 
to mówię, natomiast jak ja mówię i nie mówię, Ŝe Ŝartuję to znaczy, Ŝe mówię. 
Znowu mamy taką sytuację bardzo wyjątkową, Ŝe mamy problem, zdania naszych 
prawników są odmienne, bo tak było rzeczywiście, Ŝe został przyjęty budŜet z tą 
kwotą 630.000 zł, nie została ta kwota zdjęta, więc to nie jest dokładnie tak jak Pan 
mówi. Natomiast powiem inaczej, nie powinniśmy praktykować, czy uczyć się na 
naszych mieszkańcach, jeŜeli jest dobra wola ze strony Radnych, równieŜ taka dobra 
wola ze strony Burmistrza to, dlaczego nie moŜemy tego tematu załatwić, 
a spowodować to, Ŝe bardzo szybko znajdziemy miejsce, będą kupcy zadowoleni 
i my teŜ będziemy zadowoleni, bo pamiętam jak w kampanii wyborczej Pan 
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Burmistrz powiedział, Ŝe wszystko zrobi, Ŝeby moŜna było w centrum miasta kupić 
świeŜe jajka, ser, mleko i inne asortymenty te, które serwują nam nasi mieszkańcy. 
Nie wiem skąd raptem jest taki wielki problem takŜe, jeŜeli mamy praktykować, 
mamy się uczyć, bo tak będzie, pójdzie uchwała do pana Wojewody, moŜe jej nie 
uchyli, a jak uchyli, to znowu będziemy w punkcie wyjścia, a tutaj prośba, którą 
skierował kolega Radny, Ŝeby Pan Burmistrz odstąpił od pobierania to chyba jest 
dość trudna do zrealizowania, bo pamiętam takie wystąpienia były swego czasu do 
pana Komendanta Policji, Ŝeby nie karał, nie egzekwował, niestety tak nie jest. Pan 
Komendant ma egzekwować, jeŜeli słuŜby ustaliły, Ŝe tam jest zakaz zatrzymywania 
to tak musi być i podobnie uwaŜam musimy ten temat traktować. Natomiast, jeŜeli 
wybiórczo się traktuje, albo się pobiera, albo się nie pobiera to teŜ jest złe.  
 
Burmistrz Pyrzyc – Jerzy Marek Olech – Po raz kolejny chciałbym podkreślić, Ŝe 
zgadzam się z wypowiedzią Pana Przewodniczącego Grzesiaka widać, Ŝe jesteśmy 
dzisiaj bardzo zgodni, co do tego, Ŝe ten problem naleŜy rozwiązać, bo on dotyczy 
naszych mieszkańców i teŜ jeszcze raz powtórzę za Panem Przewodniczącym, Ŝe nie 
moŜemy uczyć się i eksperymentować na naszych mieszkańcach. Moim jednak 
obowiązkiem z racji tego, iŜ w Urzędzie Miejskim w Pyrzycach pracują pracownicy 
odpowiedzialni za poszczególne dziedziny tego Ŝycia społecznego między innymi 
Pan radca prawny Karol Kłosowski, jest poinformowanie państwa o moŜliwościach 
prawnych. Ja jestem równieŜ za tym, Ŝeby kupcom stworzyć odpowiednie warunki 
i takie warunki, które będą umoŜliwiały prowadzenie handlu, z którego na dzień 
dzisiejszy Ŝyje wiele rodzin. Natomiast my musimy tylko państwa poinformować jak 
stanowi prawo.  
 
Radny Damian BłaŜejewski - DuŜo juŜ słów powiedzieliśmy, wszyscy są za, nikt 
przeciw, czyli moŜna to tak powiedzieć, Ŝe „jest po chińsku” ale nie widzimy 
rozwiązania tego problemu. Ja mam pytanie do Pani Skarbnik. JeŜeli obniŜymy tą 
opłatę to ile nasz budŜet tak naprawdę straci? To będzie 100, 200 tysięcy, 300 proszę 
mi powiedzieć tak inaczej, tak jak z opłatą za światło, Ŝe miesięcznie 30 tysięcy tylko 
nikt nie powiedział, Ŝe to miesięcznie to będzie trwało 12 miesięcy i tyle 
zaoszczędzimy. Czyli na ile dzisiaj narazimy na stratę ten budŜet obecny naszej  
biednej Gminy, jeŜeli podejmiemy taką uchwałę z tym, Ŝe wiadomo ona będzie 
obowiązywała za jakiś czas. Jak to będzie skutkowało? Mogłaby Pani udzielić 
odpowiedzi? JeŜeli nie, to ja wnioskuję o 10 minut przerwy, Pani Skarbnik nam 
odpowie, będziemy wiedzieć.  
 
Burmistrz Pyrzyc – Jerzy Marek Olech - Myślę, Ŝe przerwa nie będzie konieczna ja 
odpowiem na to pytanie. Na dzień dzisiejszy nie jesteśmy w stanie na pewno 
stwierdzić ile to będzie niedoboru w budŜecie Gminy spowodowanym nie 
pobieraniem opłaty targowej. 
 
Przewodniczący Komisji BudŜetu – Marian Osękowski – Z tym tematem borykamy 
się od dawien dawna. Były miejsca wyznaczone na ulicy Młyńskiej, mały targ, duŜy 
targ, ulica Głowackiego na Wałach. Ja jestem Radnym juŜ którąś kadencję i słucham 
i ten problem nie jest rozwiązany. Dzisiaj znowu, obniŜamy stawki, podwyŜszamy, 
odstępujemy, przystępujemy i w końcu do niczego nie zmierzamy. Ja wobec tego 
mam konkretne pytanie do Pana Burmistrza. Panie Burmistrzu, kiedy rusza 
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przebudowa pasaŜu handlowego? Za trzy miesiące będzie skończony, za pół roku? 
Wtedy będziemy wiedzieli wszystko, bo jak znowu to się przesunie w czasie okaŜe 
się, Ŝe nie mamy środków, nie ma wykonawcy, będzie przetarg, będą 2 lata, 3 lata 
i później 4 lata, i znowu nic nie będzie, i nie było, i nie ma, bałagan był i bałagan 
będzie. 

Wyszedł Radny Mirosław Budynek – godz. 16:45; 
Stan Radnych na sali – 11; 

 
Burmistrz Pyrzyc – Jerzy Marek Olech - Ja odpowiem teŜ literalnie na pytanie Pana 
Radnego w momencie, kiedy państwo wyrazicie mi na to zgodę.  
  
Przewodniczący Rady – Mariusz Majak - Ten temat, jeśli chodzi o targowisko to nie 
jest temat z dziś. Wszyscy wiemy, Ŝe to jest temat, który jest nie załatwiony od kilku 
lat. Trudno oczekiwać od nowego Burmistrza, który nastał, Ŝe załatwi ten temat tak 
Ŝe wszyscy będą zadowoleni w terminie 3 czy 4 miesięcy od wyboru. W tej chwili 
mamy jedną propozycję dla handlujących na terenie miasta, która jest jakąś 
propozycją, bo bywało tak, Ŝe nie było Ŝadnej propozycji. Była tylko podwyŜszona 
stawka i nie było nic poza tym. Natomiast jest teraz jakaś propozycja umiejscowienia 
tych handlujących w pobliŜu takiego centrum handlu targowego Pyrzyckiego 
w pobliŜu małego rynku. Jest to jakaś propozycja dla państwa. Ja widziałem 
w artykule, wczorajszym czy przedwczorajszym w Głosie Szczecińskim wypowiedź 
jednej z osób handlującej na ulicy, która wypowiadała się, Ŝe będzie zadowolona, 
jeśli handlujący będą mieć do dyspozycji 6 czy 8 miejsc parkingowych koło sklepu 
Netto. Szanowni państwo, Pyrzyce są tak zatłoczone samochodami, Ŝe pewnie na to 
nikt nie wyrazi zgody, więc to jest troszkę za daleko posunięte Ŝądanie. Musimy coś 
zrobić, musimy to rozwiązać jakoś i myślę, Ŝe tutaj potrzebny jest kompromis 
zarówno ze strony władz miasta - Burmistrza, Rady jak i troszkę ze strony 
handlujących. Wszystkim nam zaleŜy na tym Ŝebyście państwo pracowali, ale nie 
moŜemy bezwzględnie przyjmować waszych warunków. Musicie teŜ popatrzeć 
troszkę na to, Ŝe my mamy swoje warunki, Burmistrz i Rada Miejska, bo handel 
w kaŜdym miejscu na ulicy no chyba nie za bardzo sprzyja porządkowi w mieście. 
Zwróćmy uwagę na handel, który odbywa się koło Netto. Wiszące ubrania na płocie, 
nie wiem czy to jest dobry wizerunek naszego miasta. Ja oczywiście daleki jestem od 
tego, Ŝeby kogoś obraŜać, kto tam handluje doceniam tą pracę i tak dalej, ale sądzę, 
Ŝe w troszkę innym kierunku powinniśmy iść. Myślę, Ŝe trzeba pracować nad tym, 
Ŝeby doprowadzić do jakiegoś kompromisu Ŝeby państwa zadowolić i Ŝebyśmy 
równieŜ osiągnęli jakiś tam efekt porządku na terenie miasta.  
 
Osoba handlująca – Marek Szymański - Mówimy o tych miejscach parkingowych 
ośmiu, nikt nie chce się na to zgodzić jednak w uchwale bodajŜe z 1996 roku 
targowiskiem miejskim jest targowisko na ulicy Młyńskiej. Nasuwa się pytanie, 
skoro tutaj Rada nie chce się zgodzić na te 8 miejsc parkingowych moŜna te miejsca 
zastąpić tym rynkiem, co jest tam właśnie targowisko, jest to niewykorzystane. Nie 
spełnia to targowiska, poniewaŜ tam nikt nie handluje, miejsce jest wolne zróbmy 
z tego parkingi, a tutaj nas ulokować. Miejsce te tutaj na tak zwany „mały rynek”, 
który nie spełnia Ŝadnych warunków ani przeciwpoŜarowych, jest tu Komendant 
myślę, Ŝe się wypowie teŜ w tej sprawie. Nie spełnia Ŝadnych warunków, nie ma tam 
ani gaśnic, drogi poŜarowej, nie ma tam niczego i tam chce się nas upchać. Na sam 
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koniec, Ŝyczę powodzenia tym handlującym. Jeśli tak, bardzo chętnie stanę na 
samym początku moŜe niektórzy, co tam stoją przesuną się do tyłu teŜ się na to nie 
zgodzą. Nie moŜna nas na sam koniec miasta wygonić. Tutaj byłoby to miejsce 
dobre, mamy targowisko, jeśli jest to w uchwale nazywane jest targowiskiem, więc 
proszę niech tamten „mały rynek”, który nie obowiązuje tak samo, niech oni się 
przeniosą na stare targowisko, my się przeniesiemy na stare targowisko. Jest 
równouprawnienie traktować równo wszystkich, a nie, Ŝe oni mają tam podpisane 
umowy do 2013 roku, co niektórzy i się z tego śmieją. KaŜdą umowę moŜna zerwać 
w ciągu 3 miesięcy i za 3 miesiące dać wszystkich na targowisko na ulicę Młyńską 
i będzie to koniec tematu. Jeśli nie chcemy wykorzystać tego tutaj parkingu, nasza 
Rada nie chce nam się zgodzić, to proszę zrobić z tym porządek, albo z tym 
targowiskiem miejskim, które tam jest, bo tam nie ma nic w tej chwili. Tam teraz 
młodzieŜ pali, pije i ani parkingu ani targowiska. MoŜe zróbmy stamtąd parking, 
zabierzemy tutaj parę miejsc parkingowych z przodu i będzie wszystko ok.  
 
Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Troszkę obok dzisiaj miejsca 
przeznaczonego na targ dyskutujemy, bo uchwała, którą chcemy podjąć to jest 
uchwała o zmianie opłaty targowej, czyli rozumiem nad miejscem jeszcze nie 
dyskutujemy konkretnie, Ŝe tak powiem tylko tak mimochodem troszkę obok. Ja 
myślę, Ŝe nie da się zastąpić targowiskiem miejsc parkingowych koło Netto, to jest 
moje prywatne zdanie.  
 
Radny Damian BłaŜejewski - Chciałem powiedzieć, Ŝe to Pan Przewodniczący 
wywołał tą dyskusję swoją wypowiedzią. Zmierzajmy do tego, Pan Burmistrz 
twierdzi, Ŝe nasza uchwała jest niezasadna, ostrzega nas przed skutkami. Myślę, Ŝe 
te 11 osób, które się podpisało pod tą uchwałą jest świadome tego co zrobiło i chyba 
rozstrzygnięcie znamy na dzień dzisiejszy. Zmiana opłaty z 300% wracamy do 
opłaty takiej jak było - 15 złotych.  
 
Burmistrz Pyrzyc – Jerzy Marek Olech - Ja naprawdę nie uŜyłem słowa, Ŝe 
„ostrzegam czy straszę” czy inaczej. Ja czuję się w obowiązku Panie Przewodniczący 
poinformować tylko państwa o tym, jaka jest opinia radcy prawnego nic więcej.  
 
Osoba handlująca - Beata Kusztal – W związku z tym, Ŝe padają tutaj pytania, 
uciekają gdzieś te pieniąŜki, ja mam taką propozycję, w związku z tym, Ŝe jest wielki 
problem tutaj dla wszystkich, dla Radnych dla Pana Burmistrza, mam propozycję 
zbierania pieniąŜków za parking. Wtedy dodatkowo właśnie skoro Pan Burmistrz 
twierdzi, Ŝe muszą być parkingi to skądś te pieniąŜki „przypłyną”. Wszyscy i 
państwo będziecie płacili wprowadzić opłatę parkingową. Jest juŜ tutaj jakiś 
przypływ tej gotówki, ale nie moŜna traktować ludzi w ten sposób, Ŝe my wszyscy, 
których nasza praca jest jedynym źródłem dochodu i nasze zarobki tak jak juŜ 
wcześniej wspomniałam, bo są takie czasy a nie inne, Ŝe jest coraz gorzej są 60 
złotych 100 złotych to są koszty a z tego mamy zapłacić 45 złotych czy 60 złotych to 
proszę sobie wyobrazić, jak taka sytuacja moŜe wyglądać. Zapłacić ZUS 900 złotych 
i resztę opłat to nam się nie opłaca. To jedynym tutaj źródłem, bo sami sobie 
otworzyliśmy te działalności gospodarcze, stworzyliśmy sobie rynek pracy to teraz 
zamknąć tą działalność gospodarczą, zarejestrować się w Biurze Pracy i pójść po 
zasiłek, bo się w sumie nie opłaca.  
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Przewodniczący Rady – Mariusz Majak - W pewnych kręgach, dalekich zamysłach 
pojawiają się takie pomysły, aby w przyszłości moŜe na próbę wprowadzić opłatę 
parkingową, ale do tego jeszcze jest daleka, daleka droga.  
 
Nie wniesiono więcej głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady – Mariusz Majak –  Poddał pod głosowanie wniosek Komisji 
BudŜetu o wykreślenie w § 3 zapisu o treści „z mocą obowiązującą od dnia 25 
marca” §3 otrzyma następujące brzmienie: „Uchwała wchodzi w Ŝycie po upływie 14 
dni od nie ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym Województwa 
Zachodniopomorskiego. Pozostała część uchwały pozostaje bez zmian. 
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 11; za - 9, przeciw - 1, wstrzymało się -1; 
Wniosek uzyskał akceptację. 
 
Przewodniczący Rady – Mariusz Majak - Poddał pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie uchylenia uchwały o zmianie uchwały w sprawie opłaty targowej (Druk 
nr 57/11) łącznie z przyjętym wnioskiem. 
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 11; za - 8, przeciw -1, wstrzymało się - 2; 
Uchwała Nr VI/51/11 stanowi zał. Nr 77 do protokołu.  
 

Wszedł Radny Mirosław Budynek – godz. 16:55; 
Stan Radnych na sali – 12; 

 
Do punktu 22 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Pana Krzysztofa 
Bieńkowskiego na działalność Burmistrza Pyrzyc (Druk Nr 54/11). 
 
Projekt uchwały stanowi zał. Nr 78 do protokołu.  
 
Opinie stałych Komisji Rady: 

1) K. BudŜetu - stanowi załącznik Nr 79 do protokołu. 
 
Radna BoŜena Tołoczko – Odczytała projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 
 

Nie wniesiono głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady – Mariusz Majak - Poddał pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie rozpatrzenia skargi Pana Krzysztofa Bieńkowskiego na działalność 
Burmistrza Pyrzyc (Druk Nr 54/11). 
 

Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 12; za -12, przeciw - 0, wstrzymało się - 0; 
Uchwała Nr VI/52/11 stanowi zał. Nr 80 do protokołu.  
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Do punktu 23 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie nieuwzględnienia skargi Pana 
Tomasza Kisiela na uchwałę Rady Miejskiej w Pyrzycach Nr IV/26/11 
z dnia 27 stycznia 2011 r. w sprawie rozpatrzenia skargi dotyczącej 
wezwania do usunięcia naruszeń prawa (Druk Nr 55/11). 
 
Projekt uchwały stanowi zał. Nr 81 do protokołu.  
 
Opinie stałych Komisji Rady: 

1) K. BudŜetu - stanowi załącznik Nr 82 do protokołu. 
 
Nie wniesiono głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady – Mariusz Majak - Poddał pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie nieuwzględnienia skargi Pana Tomasza Kisiela na uchwałę Rady Miejskiej 
w Pyrzycach Nr IV/26/11 z dnia 27 stycznia 2011 r. w sprawie rozpatrzenia skargi 
dotyczącej wezwania do usunięcia naruszeń prawa (Druk Nr 55/11). 
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 12; za -12, przeciw -0, wstrzymało się -0; 
Uchwała Nr VI/53/11 stanowi zał. Nr 83 do protokołu.  
 
Do punktu 24 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu 
radnego (Druk Nr 56/11). 
 
Projekt uchwały stanowi zał. Nr 84 do protokołu.  
 
Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Szanowni Państwo Radni otrzymali 
projekt uchwały z uzasadnieniem, wszyscy wiemy, czego i kogo dotyczy ten projekt 
uchwały. Takie są niestety przepisy i są one nieubłagalne i Rada Miejska musi 
wykonać w tej sytuacji to, co Rady Miejskiej naleŜy. Powiem, Ŝe tutaj te przepisy są 
dosyć bezwzględne, ale trochę dla mnie zbyt surowe. Gdyby nasz kolega – 
Przewodniczący Rady zawarł umowę obecnie, po tym jak uzyskał mandat to 
rozumiałbym zasadność tego przepisu, natomiast, jeŜeli kolega prowadzi działalność 
od kilkudziesięciu lat to niech mi ktoś powie, gdzie tu jest podejrzenie jakiejś 
korupcji, ja tego nie widzę. Przepisy są tutaj bezwzględne i musimy zrobić tutaj to, co 
do nas naleŜy. 
 

Nie wniesiono głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady – Mariusz Majak - Poddał pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego (Druk Nr 56/11). 
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 12; za - 4, przeciw -0, wstrzymało się -8; 
Uchwała Nr VI/54/11 stanowi zał. Nr 85 do protokołu.  
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Do punktu 25 porządku 
 Odpowiedzi Burmistrza na zgłoszone zapytania. 
 
Wiceprzewodniczący Rady - Ryszard Grzesiak - Odczytał interpelację Radnego 
Damiana BłaŜejewskiego: 
 1) Dlaczego ulega likwidacji oddział dziecięcy Pyrzyckiej Biblioteki Publicznej na 
 Placu Wolności, jakie są tego powody?  
 
Zastępca Burmistrza - Jerzy Albrewczyński - Przede wszystkim oddział dziecięcy 
nie ulega likwidacji tylko przeniesieniu, pani dyrektor Wróblewska przedstawiła 
swoją koncepcję funkcjonowania Biblioteki Publicznej na ulicy Zabytkowej w całości 
i ta koncepcja została zaakceptowana, jeŜeli panu Radnemu chodzi o rozmieszczenie 
pomieszczeń, o techniczne sprawy to zapraszam do biblioteki i tam zostanie to 
wszystko wyjaśnione. Pani dyrektor twierdzi, Ŝe wszystkie zbiory pomieszczą się 
w jednym miejscu na ulicy Zabytkowej wynika to ze względów ekonomicznym, 
utrzymanie biblioteki w roku 2010 przestawiało się następująco: część biblioteki na 
ulicy Zabytkowej to 26.764,59 zł, natomiast druga cześć w Pyrzyckim Domu Kultury 
to 18.356,22 zł.  
 
Radny Damian BłaŜejewski - Przykro mi jest bardzo, Ŝe z tego powodu znowu 
cierpią dzieci, przenosimy bibliotekę z miejsca Placu Wolności na ulicę Zabytkową  
twierdząc, Ŝe biblioteka pyrzycka się rozwija, chciałbym przypomnieć, Ŝe w statucie 
Pyrzyckiej Biblioteki Publicznej jest równieŜ zapis o tym, Ŝe jedną z działalności 
Biblioteki Publicznej jest Muzeum Ziemi Pyrzyckiej, taka uchwała była i myślę, Ŝe 
trend był taki, Ŝeby całą bibliotekę przenieś z budynku na ulicy Zabytkowej na Plac 
Wolności, dzisiaj robimy krok do tyłu. Z naszych rozmów z Panem wiceburmistrzem 
wiemy, co będzie w miejscu po Bibliotece Publicznej na Placu Wolności, mogę się 
zgodzić z tym projektem dotyczącym Ochotniczych Hufców Pracy, to dla mnie 
niezrozumiała jest ta druga część. Druga sprawa jest taka, Ŝe nie mogę zrozumieć 
tego, Ŝe w to miejsce zostanie utworzona galeria, którą będzie utrzymywała de facto 
Pyrzycka Biblioteka Publiczna, będą jakieś oszczędności z tym, Ŝe równieŜ 
rozmawiałem z jednym z panów, który jest zainteresowany, Ŝeby takowa galeria 
powstała i z jego słów, z jego wypowiedzi utwierdził mnie, Ŝe najrozsądniejszym 
miejscem na tą galerię jest budynek przy ulicy Zabytkowej, moŜna „upiec dwie 
pieczenie przy jednym ogniu”. Będziemy mieli muzeum, galerię i bibliotekę, która 
spełnia standardy, moŜe nie europejskie, ale przyzwoite. Nie jestem przeciwny, to 
jest decyzja pani dyrektor, naleŜy ją uszanować tylko warunki socjalno-bytowe 
równieŜ w budynku na ulicy Zabytkowej nie są rewelacyjne, jest jedno WC, to jest 
prozaiczna rzecz, WC dla pracowników i WC dla korzystających, nie wiem jak to się 
ma zgodnie z przepisami, czy tak moŜe być. Jest kafejka internetowa nie wiem czy 
budynek na ul. Zabytkowej jest przystosowany, stanowiska komputerowe były, nie 
wiem czy był internet podłączony czy nie. Powiem jedno „zakręcony jestem 
pozytywnie” na temat Pyrzyc i chciałbym Ŝeby naprawdę to muzeum kiedyś 
powstało i w budynku na ulicy Zabytkowej, tak jak z resztą pan Burmistrz napisał 
w swoim programie wyborczym, Ŝe będzie dąŜył do utworzenia „Muzeum Ziemi 
Pyrzyckiej”. Dlatego mówię czy nie warto się zastanowić i nie zrobić transferu 
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odwrotnego. Na Plac Wolności przenieść całą bibliotekę tym bardziej, Ŝe pierwotnie 
równieŜ biblioteka miała zapewnione miejsca magazynowe w piwnicy. Byłaby 
szansa, Ŝe ta biblioteka zaczęłaby Ŝyć i byłaby w bardziej wydaje mi się dostępnym 
miejscu niŜ ulica Zabytkowa. Ja osobiście sam uczęszczałem na ulicę Zabytkową 
będąc młodym człowiekiem, ale to były inne czasy. Na ulicy Szkolnej była Szkoła 
Podstawowa Numer 1, róŜnie były porozkładane zamieszkanie tej młodzieŜy. W tej 
chwili nie uwierzę w to, Ŝe chcemy przybliŜyć bibliotekę uczniom szkół średnich, bo 
raczej w tej chwili juŜ nie ten etap, uczniowie szkół średnich rzadko czytają, bardziej 
posługują się internetem. Myślę, Ŝe moŜe warto przed przenosinami zastanowić się, 
jeŜeli jest wdroŜona juŜ ta procedura to trudno „nikt szat z tego powodu 
podejrzewam nie będzie rozrywał” tylko jest taka kwestia dla mnie niezrozumiała 
jeŜeli jest to czynnik ekonomiczny to dlaczego będziemy robić galerię na Placu 
Wolności, którą i tak będzie utrzymywała Pyrzycka Biblioteka Publiczna takŜe 
będzie i tak w jakimś stopniu partycypowała w koszty, moŜe to warto rozwaŜyć, 
zrobić ten transfer w drugą stronę, przenieść cała bibliotekę bliŜej czytelników 
w centrum miasta. Miejsce moŜna zawsze znaleźć mi się wydaje tu teŜ nie ma 
miejsca podejrzewam, jeŜeli będzie, trudno. 
 
Zastępca Burmistrza - Jerzy Albrewczyński - Biblioteka Publiczna kiedyś 
funkcjonowała w miejscu na ulicy Zabytkowej i myślę, tak jak pan Radny 
powiedział, spełniała swoją rolę, w tej chwili mam nadzieję, Ŝe będzie równieŜ 
spełniać swoją rolę. JeŜeli chodzi o czytelnię i bibliotekę dziecięcą w pobliŜu są dwa 
osiedla dosyć duŜe i myślę, Ŝe dzieci tak samo będą przychodzić do biblioteki na 
ulicy Zabytkowej jak do biblioteki w Pyrzyckim Domu Kultury. Tutaj dodatkowym 
aspektem jest to, Ŝe będą mogły przychodzić razem z rodzicami, gdzie rodzic 
i dziecko będą mogły np. jednocześnie wypoŜyczać ksiąŜki. Ale głównym 
czynnikiem jest czynnik ekonomiczny. 
 
Wiceprzewodniczący Rady - Ryszard Grzesiak - Oczytał interpelację Radnego 
Damiana BłaŜejewskiego: 
 1)Mieszkańcy ulicy Rejtana numer 4 proszą o ponowne rozpatrzenie problemu 
 związanego z palącymi uczniami w sąsiedztwie ich bloku. 
 
Burmistrz Pyrzyc - Jerzy Marek Olech - Tak, ten problem był zgłaszany juŜ duŜo 
wcześniej i dalej monitorujemy ten problem. Odbyłem spotkania z całym zespołem 
pedagogicznym Gimnazjum, spotkałem się z panem dyrektorem, z paniami oraz 
z gronem pedagogicznym i wiemy o tym, staramy się naprawdę wszystkimi siłami, 
aby ten problem, co najmniej na razie złagodzić a później w dalszym etapie, Ŝeby on 
w ogóle nie miał miejsca. Jest to problem, wiemy o nim i naprawdę proszę nam 
uwierzyć, Ŝe pracujemy nad tym, jest to naszą bolączką, bolączką nauczycieli 
a przede wszystkim jest to uciąŜliwe dla mieszkańców tego bloku na ulicy Rejtana 4. 
Naprawdę dołoŜymy wszelkich starań, Ŝeby jak najszybciej nie było juŜ o tym mowy 
i aby to nie istniało. 
 
Wiceprzewodniczący Rady -Ryszard Grzesiak - Oczytał interpelację Radnego 
Damiana BłaŜejewskiego: 
 2) Pytanie dotyczy problemu z drogą gminną nr 566- dotyczy problemu z dojazdem 
 przez Państwa Kozdroń właścicieli działki przyległej nr 420/12. 
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Burmistrz Pyrzyc - Jerzy Marek Olech - Jest to teŜ bardzo złoŜony problem 
dotyczący nie istniejącej drogi nr 566 na Podgrodziu, poczyniłem teŜ wiele starań, 
Ŝeby ten problem rozwiązać, między innymi poprosiłem o opinię Komisji 
Urbanistycznej, która w następnym tygodniu da mi ostateczną odpowiedź, 
poprosiłem równieŜ o wypowiedzenie się wszystkich pracowników zatrudnionych 
w Urzędzie Miejskim, jak równieŜ w Starostwie, naprawdę chcę mieć opinię ze 
wszystkich stron i w momencie, kiedy będą miał opinię Komisji Urbanistycznej 
podejmę ostateczną decyzję.  
 
Radny Damian BłaŜejewski - Panie burmistrzu, póki co ta droga istnieje, jest na 
mapach ewidencyjnych, jest wskazywana przez Geoportal, tam jest problem taki, Ŝe 
ci Państwo nabyli działki i ktoś zajął mienie gminne dogradzając się do tego i tu jest 
cały konflikt, zarówno jedna strona jaki i druga czeka „na salomonowe” 
rozstrzygnięcie ze strony Pana Burmistrza. Państwo Kozdroń mają wydaną decyzję 
o warunkach zabudowy, ta decyzja juŜ się uprawomocniła, obowiązuje, została 
wydana w listopadzie, myślę, Ŝe czas juŜ jest taki, Ŝe ci Państwo chcą inwestować, 
chcą dokończyć inwestycję tak jak napisali i rozmawiali ze mną. Myślę, Ŝe cięŜko 
będzie Panu znaleźć to „salomonowe rozwiązanie” ani jedni, ani drudzy 
podejrzewam nie będą chcieli się zgodzić na to, musi pan jednoznacznie równieŜ 
odpowiedzieć tym Państwu, dlaczego tak a nie inaczej.  
 
Wiceprzewodniczący Rady - Ryszard Grzesiak - Oczytał interpelację Radnego 
Damiana BłaŜejewskiego: 
 3)Palącym problemem jest zrzut ścieków przez mieszkańców naszej Gminy, czy 
obecny Pan Burmistrz ma plan jak temu problemowi zaradzić. 
 
Burmistrz Pyrzyc - Jerzy Marek Olech - Przychylam się do prośby Pana Radnego, Ŝe 
dostanie odpowiedź na piśmie.  
 
Wiceprzewodniczący Rady - Ryszard Grzesiak - Odczytał interpelację Radnego 
Mariana Osękowskiego: 

1) Sprawa dotyczy zapłaty dla trenera grupy dzieci „Orliki”. 
 

Burmistrz Pyrzyc - Jerzy Marek Olech - Grupa „Orlików” działa przy 
stowarzyszeniu, jakim jest Miejski Ludowy Klub Sportowy „Sokół Pyrzyce” 
i w momencie, kiedy były składane oferty konkursowe na uzyskanie dofinansowania 
z gminy, „Sokół” równieŜ złoŜył taką ofertę. Uzyskał 72.000 złotych 
z przeznaczeniem 22.000 złotych na działalność najmłodszych grup wiekowych i to 
od władz stowarzyszenia zaleŜy, jak podzielą te środki na funkcjonowanie 
poszczególnych grup rocznikowych. Spotkałem się z tymi rodzicami i nie tylko 
z rodzicami, z dziadkami, którzy „bardzo Ŝywo” interesują się swoimi dziećmi 
i swoimi wnukami, a szczególnie ich rozwojem, jeŜeli chodzi o piłkę noŜną i jestem 
za tym, Ŝeby ta grupa wiekowa była prowadzona tak jak w tej chwili, bo jest to 
naprawdę wzorcowe prowadzenie i szkolenie tej grupy. Trener przyjeŜdŜa 
z Gryfina, bardzo zaangaŜowany pan, równieŜ tak jak wspomniałem i rodzice 
i dziadkowie, a szczególnie te małe pociechy, aŜ miło patrzeć jak one biorą udział 
w tym procesie szkolenia. Panie Radny obiecuję, Ŝe za moment będą ogłaszane 
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dodatkowe konkursy i taki temat, równieŜ ten problem umieszczę w tych 
dodatkowych konkursach, przeznaczę pewną część kwoty, która została jeszcze 
z tych konkursów i jeŜeli to stowarzyszenie przystąpi do konkursu to myślę, Ŝe ma 
bardzo duŜą szansę na uzyskanie dodatkowego dofinansowania na działalność tej 
grupy wiekowej, na wzorową działalność tej grupy. 
 
Przewodniczący Komisji BudŜetu - Marian Osękowski - Dziękuję Panie Burmistrzu 
za zapewnienie, Ŝe te środki się jednak znajdą, bo mimo jak Pan powiedział, Ŝe klub 
miejski „Sokół” ma te środki, a wiadomo, Ŝe siła przebicia tych dzieciaczków 
z rodzicami do klubu „Sokół” jest jakaś niewspółmierna. Gdy będą właśnie te środki 
wyodrębnione będzie ta grupa, to stowarzyszenie wiedziało, jaką sumą dysponuje 
i będą mogli tymi środkami zagospodarować. 
  
Wiceprzewodniczący Rady - Ryszard Grzesiak - Odczytał interpelację Radnej 
Małgorzaty Piotrowskiej: 
 1) Kiedy ogłoszony zostanie konkurs na dyrektora OSiR oraz Biblioteki Publicznej? 
 
Burmistrz Pyrzyc - Jerzy Marek Olech - Obydwa konkursy będą ogłoszone 
w najbliŜszym czasie, kiedy przygotujemy ofertę konkursową a mogę powiedzieć, Ŝe 
przygotowanie tej oferty konkursowej nastąpi w następnym tygodniu.  
 
Wiceprzewodniczący Rady - Ryszard Grzesiak - Odczytał interpelację Radnej 
Małgorzaty Piotrowskiej:  
 2) Na jaką część etatu jest zatrudniony pracownik na samodzielnym stanowisku ds. 
 współpracy z zagranicą i promocji gminy i jakie otrzymuje wynagrodzenie? 
 
Burmistrz Pyrzyc - Jerzy Marek Olech - Taki pracownik nie jest zatrudniony 
w Urzędzie Miejskim. 
 
Wiceprzewodniczący Rady - Ryszard Grzesiak - Odczytał interpelację Radnej 
Małgorzaty Piotrowskiej:  
 3) Na kilku spotkaniach, w których Pan uczestniczył wyraŜa Pan sprzeczne opinie na 

temat zgody na umiejscowienie ferm wiatrowych na terenach rolniczych naszej  
Gminy. Proszę o wyraźną odpowiedź: Jakie jest Pana stanowisko w sprawie powstania 
ferm  wiatrowych na terenie naszej Gminy? 

 
Burmistrz Pyrzyc - Jerzy Marek Olech - Jestem zdecydowanie za tym, Ŝeby na 
terenie naszej Gminy były posadowione farmy wiatrowe. 
 
Wiceprzewodniczący Rady - Ryszard Grzesiak - Odczytał interpelację Radnej 
Małgorzaty Piotrowskiej: 
 4) Jaką wielkość pieniędzy otrzyma Gmina Pyrzyce w roku 2011 na porządkowanie 
 gospodarki wodnej z budŜetu państwa za pośrednictwem Zarządu Melioracji i
 Urządzeń Wodnych? 
 
 Burmistrz Pyrzyc - Jerzy Marek Olech- JeŜeli Pani Radna pozwoli taką odpowiedź 
udzielę na piśmie, poniewaŜ nie jestem w tej chwili w stanie udzielić tej odpowiedzi. 
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Wiceprzewodniczący RM- Ryszard Grzesiak- Odczytał interpelację Radnej 
Małgorzaty Piotrowskiej:  
 5)12 stycznia odbył Pan spotkanie z Zarządem Stowarzyszenia Kupców 

i Przedsiębiorców Ziemi Pyrzyckiej na temat zmiany lokalizacji obecnego „rynku” w 
styczniu równieŜ, a na pewno 25 marca spotkał się Pan z kupcami handlującymi na 
ulicy i chodnikach w mieście, w sprawie wysokich opłat targowych i znalezienia 
równieŜ dla nich miejsca w Pyrzycach na handel z tzw. stolika. Proszę o naświetlenie 
kierunku działania w celu ujednolicenia sytuacji owego handlu, zwłaszcza, iŜ w mocy 
ciągle pozostaje uchwała XII/146/99 Rady Miejskiej z 29 listopada 1009 roku w 
sprawie lokalizacji Targowiska miejskiego na ulicy Młyńskiej. Czy podjął Pan juŜ 
działania i w jakim kierunku one będą zmierzać oraz które miejsce w mieście jest przez 
pana uznane za odpowiednie dla wyŜej opisanego handlu? 

 
 Burmistrz Pyrzyc - Jerzy Marek Olech - Myślę, Ŝe we wcześniejszej swojej 
wypowiedzi dotyczącej wysokości opłaty targowej wskazałem jaki będzie mój 
kierunek działania, ale jeszcze raz tylko powtórzę, Ŝe przygotuję czy wskaŜę miejsce 
kupcom na tym deptaku między ulicą Jana Pawła a ulicą Stargardzką. Natomiast, co 
do przyszłości targowiska na ulicy Młyńskiej analizujemy to w tej chwili, ale 
skłaniamy się bliŜej do tego, Ŝeby po prostu poprosić szanowną Radę o uchylenie 
uchwały, która tam lokalizuje to targowisko i myślę, Ŝe nastąpi to po tym spotkaniu, 
o które prosiłem szanownych państwa. 
 
Wiceprzewodniczący Rady - Ryszard Grzesiak - Odczytał interpelację Radnej 
Małgorzaty Piotrowskiej: 
 6) Spotkał się Pan z kilkoma właścicielami działek w śabowie, oglądał sytuację 
 zalania i obiecywał interwencję i pomoc. Kiedy i w jaki sposób ma Pan zamiar pomóc 
 ludziom, których działki ogrodowe zostały zalane lub podtopione z śabowie. 
 
Burmistrz Pyrzyc - Jerzy Marek Olech - Spotkałem się chyba dwukrotnie 
z mieszkańcami śabowa a szczególnie z tymi, których ten problem bezpośrednio 
dotyczy i odpowiem Pani w ten sposób. Jest to bardzo złoŜony problem i problem 
kosztowny, poniewaŜ są to zaszłości wieloletnie i nie da się tego tak rozwiązać 
natychmiast, ale podzieliłem ten proces na dwa etapy. Pierwszy to będzie 
przekopanie takiego rowu, Pani się orientuje na pewno, do tego przepustu pod 
dawną trójką, a drugi etap to będzie przekopanie następnego rowu do tego stawku, 
który znajduje się po drugiej stronie trójki, poniewaŜ tam juŜ są urządzenia 
melioracyjne i bezpośrednie wpięcie się do tych urządzeń melioracyjnych i myślę, Ŝe 
ten problem zostanie rozwiązany. Pierwszy etap myślę, Ŝe zostanie zakończony 
w następnym tygodniu, bo zaczynamy od poniedziałku.  
 
Przewodnicząca Komisji Rolnictwa i Ekologii - Małgorzata Piotrowska - Dziękuję 
bardzo, właśnie zaleŜało mi na terminach, dlatego Ŝe mieszkańcy martwią się, czy ta 
wiosna na działkach i ich obejmie. 
 
Wiceprzewodniczący Rady - Ryszard Grzesiak - Wobec tego przechodzimy do 
interpelacji, które zostały przedłoŜone na piśmie przez Pana Radnego Miłosza 
Łuszczyka. 
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Burmistrz Pyrzyc - Jerzy Marek Olech - Panie Przewodniczący, poniewaŜ są to 
bardzo złoŜone interpelację poproszę o udzielnie odpowiedzi na piśmie.  
 
Wiceprzewodniczący RM- Ryszard Grzesiak- Pozostały jeszcze sprawy, które 
próbowałem interpelować i to jest tak: 

1)Oszczędności na oświetleniu, podałem kwoty i prosiłbym o ustosunkowanie się do tego.  
 
Burmistrz Pyrzyc - Jerzy Marek Olech - W Pana wypowiedzi powołując się z kolei 
na moją wypowiedź padło stwierdzenie, Ŝe oszczędność będzie wynosiła 300.000 zł 
roczne, przepraszam, było to chyba przejęzyczenie, bo będzie to wynosiło 
w granicach 30.000 zł rocznie. Co do tych oszczędności powiem szczerze, Ŝe 
w dalszym ciągu pracujemy nad wypracowaniem pewnej koncepcji, która 
zmierzałaby do tego, aby obniŜyć koszty tego oświetlenia naszej całej gminy. 
Rozmawiamy naprawdę z wieloma firmami, które przedstawiają nam pewne oferty 
i myślę, Ŝe w niedługim czasie wybierzemy najkorzystniejszą ofertę, są robione 
audyty oświetlenia przez 2 firmy w tej chwili i myślę, Ŝe w momencie, kiedy będę 
miał pełne informacje na ten temat to przedstawię je Szanownej Radzie.  
 
Wiceprzewodniczący Rady - Ryszard Grzesiak - Pan wiceburmistrz, który 
uczestniczył w obradach komisji był uprzejmy nas poinformować o tym, takŜe 
myślę, Ŝe te działania idą w dobrym kierunku, aczkolwiek mówię, no pewnie 
decyzje będą mogły zapaść, gdy będzie pełna informacja. Dlaczego ten temat 
poruszyłem, chciałem wykazać, Ŝe nieraz nie warto, przy takich niewielkich kwotach 
ponosić takiego ryzyka, jakie ponieśliśmy, ale temat jest bezprzedmiotowy 
i zostawiamy tę sprawę.  
 
Wiceprzewodniczący Rady - Ryszard Grzesiak - Interpelacja nr 2- Odprawy, ugody, 
odszkodowania z tytułu zwolnień pracowników, koszty tych decyzji. Ostatnio moje pytanie 
było następujące, czy ponieśliśmy jakieś koszty, natomiast na ostatniej sesji Pan burmistrz 
powiedział, Ŝe na dzień dzisiejszy nie ponieśliśmy Ŝadnych kosztów wobec tego ponawiam to 
pytanie.  
 
Radca Prawny - Karol Kłosowski - Zgodnie z art. 67 statuty gminy ustęp 1 
interpelacja dotyczy sprawy o zasadniczym znaczeniu dla gminy. Sprawy 
pracownicze zgodnie z art. 33 Ustawy o samorządzie gminnym naleŜą do wyłącznej 
kompetencji kierownika urzędu, jakim jest wójt, burmistrz, prezydent miasta, 
w związku, z czym tego typu pytania nie podlegają pod przepis, który umoŜliwiałby 
udzielenie odpowiedzi w trybie interpelacji radnego, ponadto toczą się procesy 
sądowe z pozostałymi pracownikami i ujawnienie tych informacji mogłoby 
zaszkodzić tym procesom.  
 
Wiceprzewodniczący Rady - Ryszard Grzesiak - Przyjmuję to wyjaśnienie wobec 
tego powiem tak, będę monitorował cały ten przebieg i myśmy pewne środki 
przeznaczyli na wynagrodzenia Urzędy Miejskiego w momencie, kiedy okaŜe się, Ŝe 
tych środków będzie brakowało, wtedy zobaczymy jak prawo pozwoli nam na 
kontrolę, chciałem tylko, Ŝebyśmy o tym nie zapominali, Ŝe skoro decyzje pociągają 
za sobą środki finansowe, to trzeba za nie teŜ ponosić odpowiedzialność.  
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Wiceprzewodniczący Rady - Ryszard Grzesiak - Moja interpelacja nr 3- obsada nowych 
stanowisk, kwalifikacje zatrudnianych pracowników.   
 
Burmistrz Pyrzyc - Jerzy Marek Olech - Myślę, Ŝe odpowiedź jest taka sama jak 
w powyŜszym przypadku, którą przedstawił Pan mecenas.  
 
Wiceprzewodniczący Rady - Ryszard Grzesiak - Czyli w tym zakresie zatrudnia 
Pan osoby, które mają odpowiednie kwalifikacje i będziemy obserwowali działania 
moŜe nie tyle tych osób, ale Pana burmistrza. 
   
Wiceprzewodniczący Rady - Ryszard Grzesiak - Moja ostatnia interpelacja: imprezy 
kulturalno- sportowe, otwarcie sali widowiskowo - kinowej, impreza Holl of Fame jak to się 
ma do tych oszczędności, jakie chcemy wypracować?  
 
Burmistrz Pyrzyc - Jerzy Marek Olech - Imprezę tę organizowała jednostka 
samorządowa, Ośrodek Sportu i Rekreacji, jest na sali obecny Pan dyrektor, którego 
poproszę o odpowiedź.  
 
p.o. Dyrektora OSiR - Robert Toboła - Jeśli chodzi o organizację gali Holl of Fame 
sławni i zasłuŜeni koszty, jakie poniósł OSiR w związku z organizacją tej imprezy 
zamykają się w kwocie 437 zł, kwota ta została przeznaczona na nowe bilety, nowe 
togi dla laureatów gali, pamiątkowe dyplomy i medale. Pozostałe wydatki to juŜ nie 
obciąŜają nas pienięŜnie, wystrój sali jest to zasługa, efekt pracy pracowników 
Ośrodka Sportu i Rekreacji jak i Pyrzyckiego Domu Kultury, jeŜeli chodzi o ten 
bankiet, jak to Pan nazwał, było to z inicjatywy prywatnych osób, które wyszły 
z taką propozycją, aby taki poczęstunek dla wszystkich laureatów jak i wszystkich 
gości zapewnić po gali, takŜe to oni wyszli z taką inicjatywą i te środku zostały 
pozyskane od nich. To nie była nasza inicjatywa tylko inicjatywa prywatnych osób.  
 
Burmistrz Pyrzyc - Jerzy Marek Olech - Chciałbym jeszcze dodać i serdecznie 
podziękować wszystkim sponsorom a przede wszystkim pani sołtys Krystynie 
Janowskiej i jej współpracownicą, bo to właśnie one, członkinie spółdzielni socjalnej 
„Brzoza” w Brzesku, przygotowały i podawały do stołu, dziękuję serdecznie.  
 
Wiceprzewodniczący Rady - Ryszard Grzesiak - Rozumiem, Ŝe ze środami 
w Ośrodku Sportu i Rekreacji nie powinno być problemu i Pan Dyrektor sobie 
poradzi i z tego jestem usatysfakcjonowany i bardzo się cieszę.   
 
Burmistrz Pyrzyc - Jerzy Marek Olech - Ostanie zdanie do wypowiedzi Pana 
Przewodniczącego Grzesiaka. Pan Dyrektor działa na razie w ramach takiego planu 
jaki ma, natomiast uwaŜam, po konsultacjach z panem dyrektorem, Ŝe te środki będą 
zdecydowanie niewystarczające na dalszą działalność Ośrodka Sportu i Rekreacji, 
dlatego działa bardzo oszczędnie, bardzo rzetelnie przygląda się wszystkim 
wydatkowanym środkom, bo kwota 437 zł to właśnie świadczy o tym, Ŝe 
przygotowanie tak wielkiej imprezy sprowadza się do tak małego nakładu 
finansowego.   
 
 



 41

Do punktu 26 porządku 
 Wolne wnioski. 
 
Przewodniczący Rady – Mariusz Majak –  
� Poinformował, Ŝe wpłynął wniosek o nadanie tytułu „Honorowy Sołtys” dla 

Pani Iwony Skawińskiej byłej Sołtys StróŜewa. Wniosek taki złoŜyła grupa 
Radnych na czele z Panią Małgorzatą Piotrowską, Panią Danutą Cząstką, Zofią 
Gumowską, Pan Mirosław Budynek, Pan Ryszard Grzesiak, Pan Marian 
Osękowski, Pan Damian BłaŜejewski pewnie inni Radni teŜ by podpisali, ale nie 
ma juŜ takiej potrzeby, solidaryzujemy się z tymi Radnymi, którzy podpisali 
(wniosek stanowi załącznik Nr 86 do protokołu). Zgodnie z regulaminem 
wniosek ten powinna zaopiniować Komisja Rolnictwa i myślę, Ŝe przez 
aklamację przyjmiemy takie postanowienie, Ŝe przekazujemy ten wniosek do 
dalszego rozpatrzenia i zaopiniowania przez Komisję Rolnictwa i Ekologii. Nie 
widzę Ŝadnych sprzeciwów w związku z powyŜszym oczekujemy na najbliŜszej 
sesji na dalsze kroki w tym kierunku i myślę, Ŝe uchwała w tej sprawie będzie 
przyjęta jednogłośnie.  

� Poinformował o piśmie z Powiatowego Zespołu Zarządzania Kryzysowego, 
podpisane przez Starostę Wiktora Tołoczko (pismo stanowi załącznik Nr 87 do 
protokołu). Zespół Zarządzania Kryzysowego wyraŜa swoje zaniepokojenie 
dotyczące wyłączania światła w czasie przeszłym, bo taka sytuacja miała miejsce. 
Jest to kolejny głos krytyczny Panie Burmistrzu w kierunku stosowanych przez 
Pana praktyk polegających na wyłączaniu oświetlenia w godzinach aktywności 
naszych mieszkańców. Członkowie zespołu wyraŜają zrozumienie dla trudnej 
sytuacji finansowej Gminy Pyrzyce jednak oszczędzanie na bezpieczeństwie 
naszych mieszkańców to bardzo zły pomysł, mogący przynieść spore negatywne 
konsekwencje. Dlatego apelujemy a nawet wzywamy pana do zaniechania tego 
typu działań i przywrócenie właściwego oświetlenia ulicznego i drogowego 
w gminie Pyrzyce mając nadzieję, Ŝe jako doświadczony samorządowiec 
znajdzie pan inne formy oszczędzania mniej uciąŜliwe zwłaszcza w sferze 
bezpieczeństwa dla mieszkańców. Zespół zwraca teŜ uwagę na fakt, Ŝe sporym 
kosztem w Pyrzycach zainstalowano monitoring, który w „czasie ciemności” 
staje się zupełnie bezuŜyteczny. RównieŜ powiat pyrzycki partycypuje 
w kosztach utrzymania czterech kamer opłacanych za publiczne środki. 
Niedopuszczalne jest, aby przez nie do końca przemyślane decyzje marnotrawić 
pieniądze nas wszystkich. Takie stanowisko przedstawił zespół zarządzania 
kryzysowego. 

� Kolejnym pismem, jakie otrzymaliśmy jest to pismo podpisane przez panią Zofię 
Kołodziej sołtysa Nieborowa. Pismo dotyczy sprawy elektrowni wiatrowych 
i myślę, Ŝe temat ten jest warty dyskusji, poniewaŜ zaleŜy nam nie tyle na 
interesie tych firm, które chcą tutaj posadowić elektrownie wiatrowe ile na 
korzyściach, jakie moŜe to przynieść gminie Pyrzyce. Pismo zatytułowane jest 
„Wniosek o udzielenie odpowiedzi. Rada Sołecka Sołectwa Nieborowo wnosi 
o udzielenie w trybie pilnym pisemnej odpowiedzi na przedłoŜone w maju 
i czerwcu 2010 r. pisma dotyczące uchwały Rady Miejskiej nr XLI/360/09 z dnia 
26 marca 2009 r. w sprawie zmiany Studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego gminy Pyrzyce tj. - uchwały nr 1/2010 
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z zebrania wiejskiego Sołectwa Nieborowo z dnia 19.03.2010 r. o ujęciu 
w Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 
gminy Pyrzyce zakazu posadowienia farm wiatrowych w odległości mniejszej 
niŜ 5 km od zabudowań. 

- listu protestacyjnego mieszkańców Nieborowa z dnia 11.06.2010 r. wraz 
z podpisami przeciwko planom budowy elektrowni wiatrowych w odległości 
mniejszej niŜ 5 kilometrów od istniejącej i planowanej zabudowy wsi. – kopia 
w załączeniu. 
Oba dokumenty przedłoŜone zostały Burmistrzowi Pyrzyc i Przewodniczącemu 
Rady Miejskiej. Pomimo upływu blisko roku Rada Sołecka Sołectwa Nieborowo 
nie otrzymała jakiejkolwiek odpowiedzi. RównieŜ indywidualne pisma 
mieszkańców wsi-właścicieli nieruchomości gruntowych przedłoŜone 
Burmistrzowi pozostały bez odpowiedzi. Takie postępowanie uwłacza powadze 
organów samorządowych Gminy Pyrzyce, stoi w sprzeczności z zasadami Ŝycia 
społecznego i jest objawem lekcewaŜenia mieszkańców. 
Wobec powyŜszego Rada Sołecka Sołectwa Nieborowo wnosi o pilne 
przedłoŜenie pisemnej odpowiedzi na w/w pisma i wskazanie czy postulaty 
mieszkańców dotyczące zakazu lokowania siłowni wiatrowych w odległości 
mniejszej niŜ 5 kilometrów zostały uwzględnione w pracach nad studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Pyrzyce.” 
Wniosek stanowi załącznik Nr 88 do protokołu. 
W piśmie mamy dosyć surową ocenę organów samorządowych z powodu braku 
odpowiedzi, jako przewodniczący Rady Miejskiej trudno jest mi udzielać 
odpowiedzi, poniewaŜ musielibyśmy podjąć jakąś uchwałę albo rezolucję. 
Trudno jest mi samodzielnie odpowiadać na takie pismo, natomiast odpowiedź 
otrzymaliście państwo juŜ od Burmistrza Pyrzyc, macie pewną wykładnię. Ja 
chciałbym tylko powiedzieć od siebie, Ŝeby jednak rozmawiać z firmami 
wiatrowymi a konkretnie tutaj z firma ENERTRAG, która rozpoczęła pierwsza 
działania na terenie Gminy Pyrzyce. Jak juŜ wcześniej mówiłem nie tyle waŜny 
jest dla nas interes spółek, które chcą budować elektrownie wiatrowe ile interes 
Gminy Pyrzyce. I nie zgadzam się z wypowiedzią pani sołtys Nieborowa 
w gazecie w Kurierze Szczecińskim, zacytuję tą wypowiedź „Mieszkańcy wsi nie 
widzą Ŝadnych korzyści z budowy wiatraków, opłaty dzierŜawne pozyska 
agencja, a podatek od nieruchomości gmina.” Szanowni państwo jeden 
z pierwszych artykułów ustawy o samorządzie gminnym mówi, Ŝe gmina to 
wspólnota, terytorialna wspólnota ludzi, więc jeśli mówimy, Ŝe nie jest to 
korzyścią Ŝadną podatek od nieruchomości dla gminy to tkwimy w duŜym 
błędzie. Firmy zajmujące się pozyskiwaniem energii z wiatru obiecują, szacują 
podatek od nieruchomości od przyszłych farm wiatrowych w wysokości 3-5 
milionów rocznie. BudŜet Gminy Pyrzyce to około 50 milionów rocznie. 
5 milionów rocznie gdybyśmy mieli szanowni państwo w budŜecie gminy to jest 
coś, moŜemy coś zrobić. Radni głosowali za budową drogi w Nieborowie czy teŜ 
innymi rzeczami. Wiele rzeczy trzeba robić w Pyrzycach, remontować szkoły, 
drogi, świetlice wiejskie o basenie juŜ nie wspomnę. JeŜeli dzisiaj zrezygnujemy 
z rozmów z firmą ENERTRAG czy z innymi firmami, które proponują 
posadowienie ferm wiatrowych na terenie naszej gminy to odcinamy się od 
ewentualnych dochodów a inne gminy w sąsiedztwie nie wykazują takich 
dylematów, więc za kilka lat, jeśli świadomie podejmiemy decyzję o rezygnacji 
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z posadowienia w Pyrzycach, na terenie Gminy Pyrzyce tych ferm wiatrowych to 
nie miejmy pretensji, Ŝe gdzieś obok ludziom Ŝyje się lepiej. Myślę, Ŝe warto 
zastanowić się nad odległościami od wsi i ustalić jakiś kompromis, ale te 5 
kilometrów, które państwo proponujecie w tej uchwale zebrania wiejskiego 
powoduje, Ŝe tych elektrowni wiatrowych w Gminie Pyrzyce po prostu nie ma. 
Apeluję tylko o to Ŝebyśmy podjęli świadomą decyzję i w przyszłości nie mieli 
pretensji do siebie, Ŝe odcinamy się od ewentualnych źródeł dochodu nie 
wspominając o tym, Ŝe do 2020 r. Polska musi wypełniać dyrektywy Unii 
Europejskiej związane z pozyskiwaniem tej czystej energii, jeŜeli nie wypełnimy 
tego to naraŜamy się na kary, a kary oczywiście będą w portfelach konsumentów, 
bo nie ma inaczej. Apeluję do państwa sołtysów, Ŝebyście myśleli o tym, 
rozmawiali ze swoimi mieszkańcami, moŜe trochę tej uciąŜliwości będzie, moŜe 
jest ona duŜa, moŜe nie jest taka duŜą, apeluję o rozmowę i kompromis w tym 
kierunku. (Odpowiedź Burmistrza dla Pani Sołtys Nieborowa stanowi załącznik 
Nr 89 do protokołu). 
RównieŜ apeluję do pana Burmistrza, aby nie kończył swojej współpracy z firmą 
ENERTRAG, słyszałem oświadczenie, Pan Burmistrz twierdził, Ŝe jest Pan za 
posadowieniem elektrowni wiatrowych, natomiast ja mówię, Ŝeby Pan nie 
kończył współpracy zbyt szybko z firmą ENERTRAG, która juŜ rozpoczęła 
działania i jeŜeli te działania skończą się szybciej moŜemy mieć ewentualne 
profity w związku z podatkiem od nieruchomości i tylko o to chodzi. Jeszcze są  
korzyści dla rolników, którzy dzierŜawią firmom nieruchomości pod przyszłe 
inwestycje związane z energetyką wiatrową. 

� Poinformował o piśmie Państwa Ludwika i Krystyny Wróblewskich, jest to 
wezwanie do zaprzestania naruszenia stanu posiadania. Państwo Wróblewscy 
twierdzą, Ŝe taki stan naruszania jest naruszany poprzez zalewanie piwnic. Pismo 
jest do wglądu w Biurze Rady i stanowi załącznik Nr 90 do protokołu. Oprócz 
Państwa Wróblewskich podpisali się jeszcze mieszkańcy bloku przy ul. 
Bogusława 6. Nie jest to temat nowy myślę, Ŝe Pan Burmistrz zna ten temat 
i podejmie działania zmierzające do tego, Ŝeby tym Państwu ulŜyć. 

� Poinformował o piśmie Pani Krystyny Stępień złoŜonym na ręce Pana Jerzego 
Marka Olecha Burmistrza Pyrzyc do wiadomości Przewodniczącego Rady (pismo 
stanowi załącznik Nr 91 do protokołu). Są to sprawy bardzo trudne związane 
z osobistymi Pani problemami. Jest odpowiedź Pana Burmistrza, która stanowi 
załącznik Nr 92 do protokołu. Przychylam się do tej odpowiedzi, jest ona we 
właściwym tonie. 

� Otrzymaliśmy odpowiedzi na interpelacje z poprzedniej sesji Rady Miejskiej. Pan 
Burmistrz informuje, Ŝe w sprawie informacji pana Hruściela zostały podjęte 
działania, chodzi o sąsiedztwo z pubem, gdzie sprzedaje się alkohol i tutaj Pan 
Burmistrz przewiduje działania Komisji Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych. Odpowiedź stanowi załącznik Nr 93 do protokołu.  

� Mam jeszcze jedną sugestię dla Pana Burmistrza do przemyśleń. Rozmawiałem 
z jednym z mieszkańców Pyrzyc, miłośnikiem zwierząt, który denerwuje się na 
zakaz wyprowadzania psów na ścieŜce rowerowej, taki zakaz jest w tym miejscu 
i zwracam się tylko do pana Burmistrza z sugestią, Ŝeby przemyśleć, czy ten 
zakaz jest uzasadniony. Pan twierdzi, Ŝe jeŜeli chodzi o to sprzątanie to są 
odpowiednie przepisy i sam sprząta po swoim zwierzęciu, i raczej widziałby 
moŜliwość poruszania się właścicieli z psami na tym terenie. Czuję się 
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zobowiązany o tym powiedzieć Panu Burmistrzowi, poniewaŜ ten Pan mnie o to 
prosił, ale nie jest to sprawa najwyŜszej wagi. 

� Odpowiedź na zapytanie Wiceprzewodniczącego Rady Ryszarda Grzesiaka 
dotyczące audyt stanowi załącznik Nr 94 do protokołu. 

� Pismo Pana Ryszarda Kozioł stanowi załącznik Nr 95 do protokołu oraz 
odpowiedź Burmistrza na złoŜone pismo stanowi załącznik Nr 96 do protokołu. 

 
Przewodnicząca K. Rolnictwa i Ekologii – Małgorzata Piotrowska – W związku 
z daleko posuniętymi oszczędnościami w naszej gminie w wielu dziedzinach, 
chciałabym złoŜyć wniosek o złoŜenie przez Pana Burmistrza informacji o programie 
oszczędnościowym dla naszej Gminy na lata 2010 – 2014 do zaopiniowania przez 
Komisje, będzie to materiał opiniodawczy do pracy Pana Burmistrza na czas 
kadencji. 
 
Przewodniczący Rady – Mariusz Majak - Poddał pod głosowanie wniosek 
o przygotowanie przez Pana Burmistrza programu oszczędnościowego dla naszej 
Gminy na kadencję 2010 – 2014 i przedłoŜenie go Radzie Miejskiej. 
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 12; za -11, przeciw -0, wstrzymało się -1; 
Wniosek uzyskał akceptacji Rady. 
 
Mieszkaniec Okunicy – Eugeniusz Kruszyński – ZauwaŜyłem, Ŝe nie ma woli, Ŝeby 
pracować wspólnie z Burmistrzem dla dobra Gminy i jej mieszkańców, tak jak mówi 
ślubowanie, ale zauwaŜyłem, Ŝe dla swoich mieszkańców np. rodzinnych to jest 
specjalne zatroskanie. Znam nazwisko Pani, która z domu jest BłaŜejewska, która jest 
opiekunką grupy młodych i ja chodziłem tam czytać i ta Pani zamiast przyjść do 
młodych to przyszła do starych i mnie pouczała, akurat stało się to wtedy, jak Pan 
BłaŜejewski został Radnym, poczuła się mocna, a ja nie słaby. Ale jeŜeli widzę, Ŝe nie 
mam szansy wygrać to sobie zrezygnowałem z czytania, natomiast chodzę tutaj 
i bardzo przyjemnie mi się czyta i rozmawiam z wszystkimi ludźmi i bardzo dobrze 
mnie traktują, i ja ich tak samo, są zadowoleni właśnie z tego poczynania Pana 
Burmistrza, Ŝe jest oszczędny skoro 18.000 zł to niewielka oszczędność, a 400 zł to 
wielka, to nie wiem jak to rozumieć. UwaŜam teraz, bo juŜ nie chodzę często, bo 
mnie to denerwowało, ale teraz widzę, Ŝe jest poprawa, Pan Przewodniczący ma 
pomysły, chyba Ŝeby nie pozwolić mówić, to realizuje, dobrze. JeŜeli Pan chce 
faktycznie być aktywny, a burmistrz juŜ jeździł prawie 20 razy na zebrania wiejskie, 
pytam czy Pan, chociaŜ raz tam był, jak Pan ma tyle aktywności w sobie? JeŜeli Pan 
zaczyna prace chyba o godz. 8:00 a kończy o godz. 16:00 to, co Pan robi od godz. 
14:00 do 16:00, bo Pan jest przecieŜ pracownikiem Urzędu? 
Pan Grzesiak pyta, czy Pan Burmistrz dobiera sobie pracowników zgodnie 
z kwalifikacjami. Pytam, jakie kwalifikacje ma Pan BłaŜejewski, Ŝeby ochraniał 
środowisko?  
 
Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Próbował przerwać wypowiedź Pan 
Kruszyńskiego, Ŝe była bardzo dobra atmosfera na dzisiejszej sesji Rady Miejskiej. 
Szanuję Pańskie zdanie, ale personalne wycieczki nie powinny tu mieć miejsca. 
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Mieszkaniec Okunicy – Eugeniusz Kruszyński – Panie Przewodniczący, Wy 
z Powiatu jesteście sterowani. 
 
Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Proszę, aby wypowiedział się Pan o co 
Panu chodzi, bo to jest wolny wniosek. 
 
Mieszkaniec Okunicy – Eugeniusz Kruszyński – Chcę, Ŝeby Radny, jak ma 
pracować to niech pracuje, jak nie pracuje to nie wiem, czy mu potrącają za to 
godziny, proszę spowodować, Ŝeby tak to zrobili. 
JeŜeli chodzi o tą Panią to ona mi kiedyś ubliŜyła i ja poszedłem na skargę do 
poprzedniego dyrektora, okazuje się, Ŝe poprzedni Pan dyrektor to kolega tej Pani 
i nic się nie stało, Ŝadnego skutku, wszystko tak dalej, a wycieczki sobie Pan robi 
dalej wielkie. Proszę się zastanowić, Ŝeby te człowiek wypowiadał się uczciwie i po 
ludzku, ale nie zajmował się sprawami rodzinnymi, bo do spaw rodzinnych są inni 
pracownicy.  
 
Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Panie Eugeniuszu, ta wypowiedź była 
w złym tonie. 
 
Radny Damian BłaŜejewski – Powiem oficjalnie, szanuję wiek Pana Eugeniusza 
Kruszyńskiego, jeŜeli chce zostać Radnym ma ku temu okazję. Dzisiaj Rada wygasiła 
mandat Pana Wiesława Kruszewskiego, moŜe Pan startować i będzie się Pan 
wypowiadał. Co do mojego wykształcenia i moich kompetencji to podejrzewam, Ŝe 
mam większe wykształcenie niŜ Pan, jestem magistrem inŜynierem rolnictwa, 
leśnictwa i techniki rolniczej, to jest odpowiedź.  
Druga sprawa za pomówienia i oszczerstwa jest Sąd i zastanowię się, czy nie podam 
Pana do sądu, mówię publicznie i odwoła Pan wszystko, co Pan powiedział.  
Następna sprawa jest taka a nie inna, czy pracowałaby równieŜ Pana małŜonka to ja 
jako radny zadałbym to pytanie. Widzę, Ŝe Pannie słucha tego, co mówię i nie 
rozumie pewnych rzeczy. Powiedziałem, Ŝe nie jestem przeciwny. Powiem Panu 
więcej, do biblioteki przy Placu Wolności chodzi moje dziecko, które jest uczniem IV 
klasy i w trosce o takie dzieci była moja wypowiedź, czy nie lepiej przenieść całą 
bibliotekę, rozumiem Pana, Ŝe ma Pan problemy ze słuchem i później wychodzą 
takie dziwne rzeczy. 
 
Mieszkanka Pyrzyc Beata Kusztal – Mam pytanie do Pana Burmistrza, nie wiem, 
dlaczego jest takie przekonanie, Ŝe Pan ciągle upiera się przy tzw. starym ryneczku, 
chce nas Pan tam wcisnąć. Dalej będę dąŜyć do tego, jeśli juŜ tak rozróbmy w ten 
sposób, wszystkich równocześnie przerzućmy na ul. Młyńską, na stary plac. Tam 
kiedyś był rynek, gdyby do te pory tak się działo to rynek byłby do tej pory, jest 
łamanie prawa, łamanie przepisów nawet w tej chwili, bo ten rynek nie spełnia 
wymogów i w tej chwili moŜemy napisać skargę. Nie wiemy, na jakiej podstawie 
wcześniejsza Rada, która jest tutaj w większości tak zrobiła i z wyłączeniem małego 
rynku. Pytam, czym oni się róŜnią skoro płacą oni dzierŜawę 280 zł, mają swoje tzw. 
wystawki, my teŜ chcemy płacić dzierŜawę, teŜ zapłacimy dzierŜawę, ale chcemy 
płacić po równo, tak jak przystało i cały czas będziemy się upierać do samego końca. 
Jeśli dąŜy Pan, Ŝeby wcisnąć nas w lukę o na pewno tam nie pójdziemy, pójdziemy 
wszyscy na ul. Młyńską. 
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Druga sprawa jest moją prywatną, za poprzedniego Pana Burmistrza był poruszony 
wniosek ściągnięcia eternitu przy ul. Niepodległości, tzw. baraki, sprawa ucichła, 
eternit się kruszy. Osobiście chciałam podnieść tu drugi podpunkt, zgłaszamy ciągle 
do PPM-u pewne sprawy, mianowicie bardzo duŜo jest wody w piwnicy, nie wiem 
skąd jest ta woda, nie ma rynien, są stare, nikt tego nie oczyszcza, eternit odpada, 
nikt się tym nie interesuje, w piwnicy jest rozkopane, Ŝe nie moŜna przejść i sprawa 
ucichła, było zgłaszane. Teraz tam jest bardzo duŜo dzieci, temat ucichł, niech Pan 
odpowie, czy są jakieś plany związane z remontem tych mieszkań, czy w tym roku 
coś będzie robione, czy są plany na przyszłość? Wiadomo, Ŝe eternit szkodzi, 
a sprawa ucichła. 
 
Kupiec Marek Szymański – Chciałbym złoŜyć mały wniosek, bo niczym się nie 
róŜnimy od małego rynku, dlatego Ŝe w Dzienniku Ustaw jest napisane, Ŝe 
zwolniony z opłaty targowej jest tylko ten, który płaci podatek od nieruchomości, 
takiego podatku na pewno Ci Państwo nie płacą, te budy nie są utwierdzone do 
podłoŜa. Szukamy oszczędności, a moŜe pójdźmy w tym kierunku, moŜe jakaś 
komisja z Radnych prześledzi ten fakt, dlaczego oni tego podatku nie płacą ja 
rozumiem, Ŝe oni mają podpisaną umowę dzierŜawy. Ja taką samą umowę 
dzierŜawy mam tylko z osobą prywatną. Handluje na terenie giełdy Szczecin, na 
terenie giełdy Gorzów takie samo prawo obowiązuje wszędzie. Nie wiem, dlaczego 
Rada tamtejsza uchwala Ŝe z wyłączeniem targowisk miejskich. Było to błędne 
przyjęcie poniewaŜ nie jest to targowiskiem miejskim. Jest 300% na placach 
i chodnikach, to jest normalny plac Gminy powinni płaci 300% tak samo jak i my. 
Jeśli wracamy do 15 złotych tak jak teraz jest to zróbmy tak Ŝeby oni teŜ 15 złotych 
płacili. Jest tam ponad 30 handlujących łatwo policzyć ile Gmina traci dziennie. 
Myślę, Ŝe jakaś komisja powinna to zbadać, to jest mój wniosek. 
 
Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Na pewno problem jest duŜy i myślę, Ŝe  
 
Do punktu 27 porządku 
 Zamknięcie obrad VI sesji Rady Miejskiej. 
 
Przewodniczący Rady – Mariusz Majak - Zamknął obrady V sesji Rady Miejskiej 
w Pyrzycach zapraszając wszystkich na następne obrady zgodne z planem pracy. 
 
Protokołowały: 
Anna Piotrowska 
Justyna Dobrogowska 
 
         Przewodniczący Rady 
 
              Mariusz Majak 
 
 
 
 
 


